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Ezen a nyáron minden rendezvény 
a kedvencünk!
Az elmúlt két évben egy kicsit elszoktunk az együttléttől, a programoktól és a 
fesztiváloktól, de ennek végre vége – legalább is a nyári hónapokban. Az idei 
május maszk- és korlátozásmentes szabadsággal is megajándékozott minket, így 
végre nyugodtan szervezhettük a városi rendezvényeinket, aminek én személy 
szerint nagyon örültem; az utóbbi két évben ugyanis ráébredtem, 
hogy min  degyik rendezvény a kedvencem! 
A vártnál is nagyobb érdeklődés mellett zajlott a Színházi Kaval-
kád. Kétszeres volt az örömünk, hiszen az előadások ezúttal már 
a teljesen megújult kultúrházban zajlottak. Április végén indult 
a több héten át tartó Tavasz a Buzánszky Jenő Sportarénában 
elnevezésű rendezvénysorozat. Az izgalmas tornák iránt szintén 
nagy volt az érdeklődés a helyiek részéről. Ismét szervezhettünk 
gyermeknapot is. Jó érzés volt együtt hömpölyögni a vidám, 
mosolygós és elégedett tömeggel, látni a boldog gyermekeket, 
élvezni a különleges hangulatot. Az elmúlt hetekben jó néhány 
sportrendezvény zajlott városunkban. A Május Kupa minden 
alkalommal tartogat valami újítást és meglepetést a résztvevők 
számára, s ez most sem volt másként. Nemrégiben zajlott a non-
stop futás, amelyet július első hétvégéjén szerveztek meg a Ki-
rályhelmeci Kocogók. A kivételes hangulatú sportesemény a hőség ellenére is 
rekord számú résztvevőt vonzott. 
Bizonyára sokaknak szerzek örömöt azzal, ha elmondom: hogy már jó ideje dol-
gozunk a Bodrogközi Kulturális Fesztivál megszervezésén, amelyet az elmúlt 
két évhez hasonlóan a Csatrangos és az Utcazene Fesztivállal kötünk össze. A 
szeptember harmadik hétvégéjén megrendezendő Szüreti ünnepségnek ezút-
tal lesz „nulladik napja” is, amely számos élményt, zenei csemegét tartogat az 
érdeklődők számára. A nap sztárvendége a Valmar zenekar lesz. Amennyiben 
szabad utat kapunk terveink megvalósításához, szeptember 15-én hajnalig tartó 
zenés előadásokkal készülünk a fesztiválozók számára. Ha minden a terveink 
szerint alakul, a Szüreti ünnepség legnagyobb attrakciója az István a király című 
rockopera lesz, a nagykoncerten pedig ezúttal a Kowalsky meg a Vega zenekar 
szórakoztatja majd a közönséget. Felemelő érzés lesz ismét látni az önfeledten 
szórakozó sok száz embert, az érdeklődő és vidám arcokat – ez talán a legjobb az 
egészben –, és persze jól esik később egy pohár bor mellett beszélgetni a régen 
látott kedves barátainkkal. 

Kedves Királyhelmeciek!
Javában tombol a nyár, most minden a szabadságról szól – jó lenne, ha élvez-
hetnénk ezt a nyugodt időszakot anélkül, hogy olyan jövőbeli problémák miatt 
emésztenénk magunkat, amelyekre nincs ráhatásunk. Ha véget ér a nyár, akkor 
sincs miért csüggedni, mert (ha nem lép közbe semmi váratlan), örömmel ké-
szülődhetünk a városi fesztiválra, ahol a poharak borral, a lelkek pedig örömmel 
telnek majd meg, és ahol ezúttal a két nagyszínpad mellett több helyszínen várjuk 
majd különböző programokkal az érdeklődőket, azt remélve, így mindenki meg-
találja a neki való szórakozást.

Pataky Károly, polgármester

Tohto leta je každé podujatie 
naše obľúbené!
Počas minulých dvoch rokov sme si trošku odvykli od spoločnosti, od progra-
mov a festivalov, ale tomu je konečne koniec – teda aspoň v letných mesiacoch. 
Tohtoročný máj nás obdaroval oslobodením od respirátorov a protiepidemi-
ologických opatrení, preto sme mohli konečne pokojne organizovať naše mest-

ské podujatia, čomu som sa ja osobne veľmi tešil; v ostatných 
dvoch rokoch som totiž prišiel nato, že každé mestské podujatie 
je mojím obľúbeným!
Priebeh a záujem o Divadelnú paletu prevýšil všetky naše oča-
kávania. Naša radosť bola dvojnásobná, veď predstavenia sa 
odohrali v úplne obnovenom kultúrnom dome. Koncom apríla 
sa začala séria športových podujatí Jar v Športovej aréne Jenő 
Buzánszky-ho, ktorá trvala niekoľko týždňov. Záujem miestnych 
o vzrušujúce zápasy bol opäť veľký. Znovu sme mohli zorgani-
zovať oslavu Dňa detí. Bol to výborný pocit tmoliť sa vo vese-
lom, usmievavom a spokojnom dave, vidieť šťastné deti, užívať si 
zvláštnu atmosféru. 
V minulých týždňoch prebehlo v našom meste viacero športo-
vých podujatí. Májový pohár prináša účastníkom pri každej prí-
ležitosti nejaké novinky a prekvapenia - ani tento rok to nebolo 

inak. Nonstop beh usporiadali členovia organizácie „Királyhelmeci Kocogók“ 
v prvý júlový víkend. Športová udalosť známa mimoriadnou atmosférou priláka-
la aj napriek veľkej horúčave rekordný počet účastníkov. 
Celkom isto spôsobím radosť mnohým, keď poviem: už dosť dlho pracujeme 
na organizovaní Medzibodrožského Kultúrneho Festivalu, ktorý bude spojený 
s hudobnými festivalmi „Csatrangos“ a „Pouličná hudba“. Vinobranecké sláv-
nosti usporiadané počas tretieho septembrového víkendu budú mať tentoraz aj 
„nultý deň“, ktorý ponúkne záujemcom mnoho zážitkov a hudobných lahôdok. 
Hviezdnym hosťom dňa bude skupina Valmar. Ak na ceste k uskutočneniu našich 
plánov nebudú stáť nepredvídané okolnosti, 15. septembra chystáme pre účast-
níkov festivalu hudobné predstavenia trvajúce až do rána. Ak všetko pôjde podľa 
našich plánov, najväčšou atrakciou vinobraneckých osláv bude rocková opera 
„Isvtán a király“; na megakoncerte tentoraz zabavia obecenstvo skupiny Ko-
walsky a Vega. Budete to veľmi povznášajúci pocit vidieť opäť stovky ľudí, ktorí 
sa nadšene zabávajú, dychtivé a šťastné tváre – to je asi najlepšie zo všetkého 
– a, samozrejme, neskôr dobre padne rozhovor s dávno nevidenými priateľmi 
pri pohári vínka. 

Milí občania Kráľovského Chlmca!
V plnom prúde zúri leto, teraz je všetko o slobode – bolo by dobré, keby sme si 
toto obdobie mohli užiť bez toho, aby sme sa zožierali kvôli takým budúcim prob-
lémom, ktoré nemôžeme ovplyvniť. Nemusíme sa trápiť ani preto, že leto skončí, 
s radosťou sa môžeme pripravovať na mestský festival, kde sa poháre naplnia 
vínom a duše radosťou a kde popri dvoch veľkých pódiách budú očakávať záu-
jemcov na viacerých miestach rôzne vystúpenia, dúfajúc, že takto si každý nájde 
zábavu, ktorá mu vyhovuje. 

Karol Pataky, primátor  
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Véget ért a tavaszi kátyúzás
A város több utcáján javították az úthibákat

Balogh Csaba, a Királyhelmeci Városi Hivatal vezetője elmondta, ezúttal a Kossuth 
utca azon szakaszán is elvégezhették a munkálatokat, amelyet eddig a lezárás miatt 
nem javíthattak. Az elmúlt hetekben munkálatok folytak a Petőfi, a Bél Mátyás, 
a Štúr, a Béke, a Kazinczy és a Štefánik utcákon, valamint a Hősök terének kör-
nyékén is kijavítottak egy nagyobb, balesetveszélyes kátyút, illetve a város egyéb 
pontjain is szükségessé vált a javítási munkálatok elvégzése.

Átadták az elektromos töltőállomást 
Május 15-étől igénybe vehető a szolgáltatás 

A Bodrogközben ugyan pár, hagyományos benzinkút üzemel, az elektromos töl-
tőállomások azonban még ritkák. Ezen szeretett volna változtatni Királyhelmec 
vezetése, amikor felvállalta, hogy elektromos autók töltésére szolgáló állomást 

Skončili sa práce spojené s jarným 
odstraňovaním výtlkov
Na viacerých uliciach mesta sa odstraňovali poruchy na cestnej komunikácii 
Csaba Balogh, prednosta Mestského úradu v Kráľovskom Chlmci, povedal, že ten-
toraz sa mohli uskutočniť práce aj na tých cestných úsekoch, ktoré sa kvôli uzávere 
doteraz opraviť nedali. V minulých týždňoch prebehli práce na Uliciach Petőfiho, 
Mateja Bela, Štúrovej, Mierovej, Kazincyho a Štefánikovej ulici. Opravil sa aj väčší 
výtlk v okolí Námestia hrdinov, ktorý mohol spôsobiť dopravnú nehodu a nevyhnut-
nosťou sa stalo aj uskutočnenie opravných prác na iných miestach v meste. 
„Naši zamestnanci ukončili práce spojené s opravou porúch na cestách v prvých 
májových dňoch a odvtedy prebiehajú ďalšie nutné opravy. Aj keď sa cesty počas 
zimných mesiacov vo veľkej miere nepoškodili, samozrejme, aj v tomto roku sme 
poruchy na nich opravovali podľa potreby. Oprava výtlkov sa realizovala strojmi 
Multicar najmä na tých cestných úsekoch, ktorých úplná obnova sa  v tomto roku 
ešte neuskutoční. Vďaka projektovej podpore sa, pravdepodobne, ešte v tomto roku  
odštartuje ďalšia časť rozvojových plánov spojená s obnovou ciest a chodníkov, na 
základe čoho bude v blízkej budúcnosti možná obnova viacerých cestných úsekov 
a chodníkov. Jedinou podmienkou je to, aby sa načas skončila kontrola verejného 
obstarávania spojená s projektom. V minulých rokoch sa nám podarilo zakúpiť tie 
prostriedky, ktoré umožnia, aby naši zamestnanci mohli uskutočniť práce spojené 
s opravou cestných úsekov bez účasti cudzích firiem. Vďaka tomu sa dá odstránenie 
výtlkov uskutočniť lacnejšie, veď budeme platiť iba za pohonné hmoty a materiál 
potrebný na opravu; teraz sme na tento cieľ minuli 6 tisíc eur “, oznámil prednosta.
V uplynulých týždňoch sa na rôznych miestach Kráľovského Chlmca uskutočnila 
obnova ciest a chodníkov. Počas opravných prác sa položilo 4 310 m² asfaltového 
povrchu, cena investície bola 115 tisíc eur. Rekonštrukciu financovala v plnej miere 
samospráva mesta Kráľovský Chlmec. V strede apríla sa v našom meste začalo aj s re-
konštrukciou schodov pri Jednote, pri budove Štátnej polície a pri obchodnom dome 
Agro milk, za blokom B. Hodnota tejto investície je 62 tisíc eur. Pán prednosta povedal, 
že rekonštrukcie ešte nie sú ani zďaleka ukončené; v závislosti od finančnej situácie 
mesta by v budúcnosti radi uskutočnili opravy čo najväčšieho množstva chodníkov. 
V blízkej budúcnosti môže odštartovať aj tretia fáza obnovy ciest, na ktorú vysúťažila 
samospráva Kráľovského Chlmca viac ako pol milióna eur nenávratnej podpory.
„Popri odstraňovaní výtlkov uskutočnili zamestnanci technických služieb mesta aj 
opravy mestských detských ihrísk, crossfit dráhy a lavičiek a v týchto dňoch pracu-
jú na obnove náterov na prechodoch pre chodcov v meste. V máji sme vysadili na 
viacerých miestach v meste letničky a trvalky. V minulom roku sme mohli na tento 
účel minúť menej peňazí, ale v tomto roku sme do viacerých kvetinových záhonov 
na verejných priestranstvách mesta vysadili kvety“, uzavrel Csaba Balogh.

Közlekedési tanpályát adtak át 
a szlovák alapiskolában
A biztonságos, felelősségteljes gépjárművezetés mindenki számára fontos. Nem 
csak az autósok, de a gyalogosok biztonsága is azon múlik, mennyire ismerjük jól a 
közúti jelzőtáblákat. Május óta a szlovák alapiskola is rendelkezik egy, a legkiseb-

benne, hogy idővel egyre többen döntenek majd az elektromos autók mellett, ezért 
ez a töltőállomás vélhetően hozzájárul majd ahhoz, hogy idővel csökkenjen a káro-
sanyag kibocsátása a közlekedésben, ezzel pedig javulhat a levegő minősége váro-
sunkban” – nyilatkozta hírportálunknak Pataky Károly, Királyhelmec polgármes-
tere. Az állami dotációhoz 5 százalékos önrésszel járult hozzá az önkormányzat.
A töltőoszlopot a városi hivatal közvetlen közelében állították fel, mellette két parko-
lóhelyet is kialakítottak. Az elektromos autókat kiszolgáló töltőállomások két alap-
típusa ismert világszerte. A váltóáramú töltőállomáson mintegy három-hat óra alatt 
tölthető fel a jármű. Az egyenáramú töltőállomáson akár 2-3 óra alatt is fel lehet 
tölteni az autót. Királyhelmecen az utóbbi változat épült meg. A töltőoszlopokról 
leolvasható QR kódnak köszönhetően a töltőállomásokra telepített villámtöltő oszlo-
pok kútkezelők segítsége nélkül, önkiszolgáló rendszerben használhatók. A kód leol-
vasását követően automatikusan elindul a töltés indításához és leállításához, valamint 
a fizetéshez szükséges telefonos alkalmazás, melyet nem szükséges előre telepíteni.

A töltőoszlopot a városi hivatal 
közvetlen közelében állították fel

melyek lehetővé teszik, hogy munkatársaink külső cég bevonása nélkül elvégezhes-
sék az útjavítással összefüggő munkálatokat. Ennek köszönhetően kisebb kiadással 
jár a kátyúzás, hiszen csupán az üzemanyagért és a javításhoz szükséges anyagért 
fizetünk; ezúttal 6 ezer eurót költöttünk erre a célra” – közölte a hivatalvezető. 
Az elmúlt hetekben Királyhelmec több pontján végeztek út- és járdafelújítást. A mun-
kálatok során összesen 4310 négyzetméternyi új útburkolatot helyeztek el, a beruhá-
zás összege 115 ezer euró volt. A rekonstrukciót teljes egészében Királyhelmec Vá-
ros Önkormányzata finanszírozta. Városunkban április közepén kezdődött a lépcsők 
rekonstrukciója a Jednota, az állami rendőrség épülete és az Agro Milk áruház mel-
lett, illetve a B blokk mögött. Ezen beruházás költsége 62 ezer euró. A hivatalvezető 
elmondta, a felújítások még messze nem értek véget, a város pénzügyi helyzetének 
függvényében a lehető legtöbb járdaszakaszra sort szeretnének keríteni a jövőben. A 
közeljövőben elindulhat az útfelújítás harmadik része is, melyre több mint félmillió 
euró vissza nem térítendő pályázati támogatást nyert Királyhelmec önkormányzata.
„A kátyúzás mellett a városi játszóterek, a crossfit pálya, valamint a köztereken és 
buszmegállókban lévő padok felújítását is elvégezték a gazdasági és műszaki ellátó 
és szolgáltató osztály munkatársai, akik egyébként egész évben takarítják és gon-
dozzák a közterületeket és a parkokat, rendszeresen metszik a fákat, karbantartják a 
közterületek zöldövezetét. A napokban a városban található gyalogosátkelők átfes-
tésén dolgoznak. Májusban általában egynyári és évelő virágokat ültetünk ki a vá-
ros több pontján. Tavaly kevesebb pénzt tudtunk fordítani erre a célra, idén azonban 
ismét nagyobb hangsúlyt fektethettünk a városszépítésre, így városunk köztereinek 
virágágyásaiba több helyen ültetünk ki virágokat” – zárta Balogh Csaba.

bek számára kialakított közlekedési játszótérrel. Nagyon fontos tudást sajátíthatnak 
el gyermekeink, mindezt játékos módon, már jóval a jogosítvány megszerzése előtt. 
Mivel a játszótér mozgatható, ezért bármelyik városi rendezvényen igénybe tudjuk 
majd venni. Külön köszönet illeti az SPP energiaszolgáltató vállalatot és az összes 
szponzort, akik nélkül mindez nem jöhetett volna létre.

„Munkatársaink június első napjaiban 
befejezték az úthibák javítását, és azóta 
is folyamatosan végzik a szükséges te-
endőket. Bár a téli hónapok alatt az utak 
nem károsodtak nagyobb mértékben, 
természetesen idén is szükség szerint 
javítottuk a város útjain keletkezett út-
hibákat. A kátyúk javítását a Multicar 
gépekkel végezték főként azokon az 
útszakaszokon, amelyeknek idén még 
nem valósul meg a teljes felújítása. Egy 
pályázati támogatásnak köszönhetően 
vélhetően még idén elindul az utak és 
járdák felújításával kapcsolatos fejlesz-
tések következő része, mely során ismét 
több út- és járdaszakasz megújul a kö-
zeljövőben. Ennek egyetlen feltétele az, 
hogy a tervezett időben befejeződjön a 
projekttel kapcsolatos közbeszerzés el-
lenőrzése. Az elmúlt években sikerült 
megvásárolnunk azokat az eszközöket, 

építenek ki a településen. Az állami tá-
mogatásból kialakított két töltőpont a 
térségben is egyre terjedő elektromos 
autók tulajdonosait szolgálja. A beru-
házással a bodrogközi régió egyetlen 
nyilvános elektromosautó-töltőállo-
mása jött létre; jelenleg Tőketerebe-
sen működik a legközelebbi ilyen. A 
városvezetés célja, hogy segítse a kör-
nyezettudatosabb közlekedést. 
„A gazdasági minisztérium ötezer eu-
rós támogatásából valósult meg a töl-
tőállomás, melyet egyszerre két elekt-
romos gépjármű tulajdonosa használ-
hat. Ez a beruházás illeszkedik a város 
környezetvédelemmel kapcsolatos 
törekvéseihez. Amíg 4-5 évvel ezelőtt 
ritkaságszámba mentek az elektromos 
autók a térségünk útjain, addig mára 
az az érzésünk, hogy minden sarkon 
látunk egy-egy zöld rendszámos au-
tót. Ráadásul ezeknek mára közel a 
fele tényleg teljes mértékben mentes a 
belső égésű motoroktól. Biztos vagyok 

Királyhelmec több pontján végeztek 
út- és járdafelújítást
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Teljesen megújul Királyhelmec 
hivatalos honlapja 
Júliustól egy lendületes, látványos honlap várja látogatóit 
a www.kralovskychlmec.org weboldalon

Hosszú hónapok fejlesztése és széleskörű konzultációk sora után napokon belül elin-
dulhat Királyhelmec új weboldala. Leczo Zoltán, a város marketing- és sajtóreferense 
hírportálunknak elmondta, a tervezők az internetes portálok között uralkodó trendek-
nek megfelelően a gyorsaságot, a könnyű kereshetőséget, az egyszerű, letisztult arculat 
létrehozását helyzezték előtérbe. „Sok más szempont mellett nagyon fontos célkitűzés 
volt az értékmegőrzés is, melyet a város színeiből eredő magenta-zöld színvilággal, 
illetve a város új logójával igyekeztünk megtartani. Kiemelt szempont volt az oldalak 
átláthatósága is; a régi honlapon ez nem kapott megfelelő hangsúlyt” – közölte a saj-
tóreferens. Mint mondta, a változtatást több dolog is indokolttá tette. 

Úradná webová stránka Kráľovského 
Chlmca sa úplne obnoví
Od júla čaká návštevníkov webovej stránky www.kralovskychlmec.org dynamický 
a efektný vzhľad

Po niekoľkomesačnom vývoji a rozsiahlych konzultáciách sa o pár dní môže spustiť 
nová webová stránka Kráľovského Chlmca. Zoltán Leczo, mestský marketingový 
a tlačový referent, pre naše noviny uviedol, že návrhári, ktorí mali za úlohu novú 
stránku vytvoriť, vzhľadom na trendy prevládajúce medzi internetovými portálmi, 
kládli dôraz na rýchlosť, ľahké vyhľadávanie a jednoduchý a jasný vzhľad. 
„Z mnohých hľadísk patrilo medzi veľmi dôležité ciele aj zachovanie hodnôt, ktoré 
sme sa snažili uplatniť použitím farebného sveta mesta – magenta a zelená, ako aj 
nového loga mesta. Výrazným aspektom bola aj transparentnosť webových stránok; 
na starej stránke nebolo toto hľadisko dostatočne zdôraznené“, oznámil tlačový re-
ferent. Ako sa vyjadril, dôvodom tejto zmeny bolo viacero skutočností.
„Počas epidémie koronavírusu sme boli v ostatných dvoch rokoch nútení komunikovať 

Kedvezményesen bérelhető
a sportcsarnok
A város lakói kedvezményesen vehetik igénybe a szolgáltatásokat

A királyhelmeci sportcsarnok április közepe óta nyújt lehetőséget sportolási célra és 
szabadidős tevékenységre. „Szerettünk volna több lehetőséget biztosítani az érdek-
lődők számára ahhoz, hogy akár nézőként, akár sportolóként részesei lehessenek a 
sportlétesítményben zajló eseményeknek, ezért a csarnokot nem egy átadó ünnepség 

„A koronavírus járvány miatt az elmúlt két évben kénytelenek voltunk az online térben 
folytatni a kommunikációt a lakosokkal, ami ráébresztett minket arra, hogy nem várha-
tunk tovább ezzel a fejlesztéssel. A jelenlegi weboldal egyébként sem felel meg a kor 
kívánalmainak. Összetett, nehéz megtalálni rajta a keresett tartalmakat, vagyis nem fel-
használóbarát, a dizájnja is elavult” – sorolta a városi honlap hiányosságait Leczo Zoltán. 
A sajtóreferens elmondása szerint a fejlesztésnél elsősorban a felhasználók érdekeit tar-
tották szem előtt, ezért nagy előnyt jelent, hogy a portál mobilapplikációja is két nyel-
ven (magyar és szlovák) lesz elérhető. „Egy olyan felhasználóbarát honlapot álmodtunk 
meg, amely a különböző technikai eszközökön optimalizáltan jelenik majd meg, ezért 
ugyanolyan könnyen kezelhető lesz okostelefonon, mint asztali számítógépen vagy tab-
leten. A város új „névjegykártyája” a www.kralovskychlmec.org oldal megjelenésében 
és struktúrájában is jelentősen különbözik az előző honlaptól. Az oldal igazi erénye az 
áttekinthetőség, újszerű arculatával pedig merőben különbözik a hagyományos város-
házi honlapoktól. Tartalmaz mindent, amit egy városi honlapnak tartalmaznia kell, ám 
ezen felül rengeteg olyan információ is helyet kap, amelyek a lakosok által keresettek.
A honlapon keresztül ezentúl elérhetőek lesznek a városi intézmények működésé-
vel kapcsolatos információk: pl. az oktatási intézmények hírei, a kultúrház prog-
ramja, a sportcsarnok elérhetősége, az online pályafoglalás lehetősége. A honlapon 
hangsúlyos szerepet kap a városhoz köthető személyek népszerűsítése. A település 
testvérvárosai is teret kapnak: kulturális és egyéb jellegű programokról, üdülési és 
turisztikai lehetőségekről találhatók információk a weboldalon, ahol természetesen 
a bodrogközi szálláslehetőségek és a vendéglátóhelyek is megtalálhatók. Az új por-
tál ugyanis az előzővel ellentétben egyaránt szól a királyhelmecieknek, a turistáknak 
és mindenkinek, aki városunk iránt érdeklődik.
A kivitelező cég maximálisan tartja a határidőket, ezért biztosak lehetünk abban, hogy 
az új honlap egy hónapon belül elérhető lesz. A tartalmak természetesen magyar nyel-
ven is elérhetők lesznek, hiszen fontosnak tartjuk, hogy a városunkba látogató magyar 
turisták is eligazodhassanak az új honlapon – eddig erre nem volt lehetőségük. A portál 
egy jelentős részét utólag is igazíthatjuk, így később, a polgárok vagy a munkatársak 
visszajelzése szerint is lesz mód a változtatásra. Úgy vélem, hogy a mai kor igényeit 
maximálisan kiszolgáló, dinamikus, ugyanakkor átlátható, jól strukturált portál szü-
letett. Bízunk benne, hogy elnyeri a királyhelmeciek tetszését” – zárta Leczo Zoltán.

A város új portálja könnyen kezelhető lesz okostelefonon is

s obyvateľmi v online priestore, čo nás podnietilo k tomu, aby sme už ďalej nečakali 
s týmto rozvojom. Terajšia webová stránka už aj tak nevyhovuje požiadavkám súčasnej 
doby. Je zložitá, ťažko sa na nej hľadá požadovaný obsah, nie je užívateľsky príjemná 
a má zastaraný dizajn“, menoval Zoltán Leczo nedostatky mestskej webovej stránky.
Podľa slov tlačového referenta mali pri rozvoji na zreteli najmä záujmy užívateľov, 
preto je jeho veľkou prednosťou , že aj mobilná aplikácia portálu bude dosiahnuteľ-
ná v dvoch jazykoch (maďarskom a slovenskom).
„Vysnívali sme si takú užívateľsky príjemnú stránku, ktorá sa objaví na rôznych 
technických zariadeniach v optimálnej forme, preto bude jeho obsluha možná inte-
ligentným telefónom, alebo počítačom, či tabletom. Nová „vizitka“ mesta na www.
kralovskychlmec.org sa výzorom aj štruktúrou výrazne líši od predchádzajúcej do-
movskej stránky. Jej skutočnou prednosťou je transparentnosť, novodobým výzorom 
sa zas úplne líši od tradičných mestských úradných webových stránok. Obsahuje 
všetko, čo má mestská webová stránka mať, ale popri tom obsahuje aj veľké množ-
stvo takých informácií, ktoré sú občanmi najčastejšie vyhľadávané.
Na webovej stránke budú odteraz dostupné informácie spojené s fungovaním mest-
ských inštitúcií: napr. správy o činnosti vzdelávacích inštitúcií, program akcií orga-
nizovaných kultúrnym domom, dosiahnuteľnosť športovej haly, možnosť rezervácie 
športových plôch. Významnú úlohu bude mať na stránke popularizácia osobností 
spojených s mestom. Priestor na uplatnenie dostanú aj družobné mestá našej obce: 
nájdete tu informácie o programoch kultúrneho alebo iného charakteru, o voľnoča-
sových a turistických možnostiach a budú tu, samozrejme, uverejnené aj možnosti 
ubytovania na Medzibodroží a aj prehľad reštaurácií. Nový portál je na rozdiel 
od predchádzajúceho vyhotovený pre obyvateľov Kráľovského Chlmca, pre turistov 
a pre všetkých, ktorí sa zaujímajú o naše mesto.
Dodávateľská firma dodržiava stanovené termíny v maximálnej miere, preto si môže-
me byť istí, že nová webová stránka bude o mesiac funkčná. Obsah bude, samozrejme, 
dosiahnuteľný aj v maďarskom jazyku, lebo považujeme za dôležité, aby sa aj maďar-
skí turisti, ktorí navštívia naše mesto, mohli na novej stránke orientovať – doteraz túto 
možnosť nemali. Prevažnú časť portálu bude možné upravovať aj dodatočne, preto 
neskôr, v závislosti od podnetov občanov alebo spolupracovníkov, bude možnosť na 
zmeny. Myslím si, že sa zrodil nový portál, ktorý maximálne spĺňa požiadavky súčas-
nej doby, je dynamický a popritom transparentný a má dobrú štruktúru. Dúfajme, že 
si získa sympatie občanov Kráľovského Chlmca“ – povedal na záver Zoltán Leczo.

keretében, hanem egy heteken át tartó sportrendezvény-sorozattal mutatjuk be az 
érdeklődőknek. A Tavasz a Buzánszky Jenő Sportarénában című rendezvénysorozat 
alatt a helyi sportklubok szervezik meg itt a sportrendezvényeiket, bajnokságaikat. 
A tornák iránt nagy az érdeklődés, ám azon túl, hogy otthont ad a különböző sportágak-
nak, más célja is van sportcsarnoknak. Szeretnénk, ha a helyiek közül minél többen 
igénybe vennék az itt elérhető lehetőségeket. Nagyon örülnénk, ha baráti társaságok és 
családok is látogatnák a létesítményt. Remek programokat szervezhetnek itt a szülők 
a gyerekekkel, testvérek, vagy akár a nagyszülők az unokákkal. A csarnok ugyanis 
mindenki számára korszerű körülményeket biztosít a sportoláshoz, a testmozgáshoz, 
a sportolással kapcsolatos programokhoz, szórakozáshoz. Ezekben a nyári, meleg na-
pokban pedig jól is eshet egy klimatizált létesítményben hasznosan eltölteni az időt. 
Szeretnénk, ha minél többen kihasználhatnák ezeket a lehetőségeket, ezért úgy dön-
töttünk, hogy a csarnokot az első hetekben 50%-os bérleti díjengedmény mellett 
vehetik igénybe a királyhelmeciek”– közölte Pataky Károly polgármester, akitől azt 
is megtudtuk, hogy a város megújuló honlapján hamarosan új foglalási rendsze-
ren is pályákat bérelhetnek az érdeklődők. Királyhelmecen most már biztosítottak 
az egészséges életmódhoz szükséges feltételek, ám azokra is gondolnak, akiket az 
egészségi állapotuk megfoszt ezektől a lehetőségektől. A sportcsarnok zavartalan 
működése érdekében a város három embert alkalmaz a feladatra; a munkahelyekkel 
a helyi fogyatékkal élő nyugdíjas polgárokat támogatják. 
A sportcsarnok szolgáltatásait hétköznapokon 14 és 21, hétvégén pedig 9 és 21 óra 
között egyének és csoportok egyszeri díj kiegyenlítése mellett vehetik igénybe. Az 
1500 négyzetméteres, 20x40 méter alapterületű, egy időben akár három különböző 
részre osztható csarnok a diákok napi tornaórái mellett akár a helyi vagy a megyei 
szintű eseményeknek és sportrendezvényeknek, köztük röplabda-, kosárlabda-, ké-
zilabda-, floorball- vagy akár tollaslabda-mérkőzéseknek is helyet adhat.

Több száz gyerek és helyi sportoló edzéseit, mindennapi testmozgását könnyíti meg 
a jövőben a nemrégiben átadott sportcsarnok
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a királyhelmeci városi hivatal híreia királyhelmeci városi hivatal hírei

Intézményt avattak, fesztivált 
nyitottak Királyhelmecen
Ünnepélyes keretek között, a Színházi Kavalkád nyitórendezvényén adták át a nem-
régiben felújított kultúrházat

Minden eddiginél különlegesebb volt az idei királyhelmeci színházi fesztivál. En-
nek egyik oka az, hogy két évet kellett várni a folytatására, a másik pedig az, hogy 
az előadásokat ezúttal a teljesen megújult, modernizált épületben tekinthette meg a 
közönség. A várakozást, a hatalmas érdeklődést tükrözi a tény, hogy néhány napon 
belül minden jegy elkelt. 

Slávnostne odovzdali inštitúciu 
a otvorili festival v Kráľovskom Chlmci
Počas otváracej ceremónie Divadelnej palety slávnostne odovzdali do užívania ne-
dávno otvorený zrekonštruovaný kultúrny dom 
Divadelný festival v Kráľovskom Chlmci sa v tomto roku mimoriadne líšil od tých 
doterajších. Jedným z dôvodom tejto jedinečnosti bolo to, že sa muselo čakať dva 
roky na jeho pokračovanie a druhým to, že obecenstvo si mohlo tento rok pozrieť 
predstavenia v obnovenej,  zmodernizovanej budove. Očakávania a obrovský záu-
jem odráža aj skutočnosť, že všetky vstupenky sa minuli v priebehu niekoľkých dní.
Vzdelávacie centrum v Kráľovskom Chlmci bolo pre verejnosť dlhodobo zavreté. 
Jedným z dôvodov bola celosvetová pandémia a druhým taká investícia, vlastne séria 
investícií, ktorá bola pre milovníkov kultúry dôležitá a zároveň svojou aktuálnosťou 
vynikala spomedzi viacerých zámerov rozvojového plánu. Miestny kultúrny dom bol 
postavený v 60-tych rokoch minulého storočia, stal sa miestom mnohých legendár-
nych predstavení, kultúrnych podujatí, ale jeho modernizácia už nestrpela odklad. 
Súčasné vedenie mesta preto využilo najprv možnosti tendra zameraného na energe-
tické potreby inštitúcie a na jeho modernizáciu použilo sumu pol milióna eur. V rámci 
týchto prác zaizolovali a čiastočne vymenili strechu budovy, zateplili vonkajšie steny, 
vymenili okná a dvere, zmodernizovali vykurovací systém a na rad prišla aj obnova 
elektrickej siete. Tento rozvojový projekt bol jedným z významných investícií aj z en-
vironmentálneho hľadiska. Primátor Karol Pataky povedal, že je veľmi šťastný, lebo 
po dlhej dobe došlo k obnoveniu  jednej z najdôležitejších inštitúcií v meste.
„Keď sme skončili práce spojené s vonkajšou úpravou, uvedomili sme si, že nemô-
žeme občanom odovzdať do užívania verejnú inštitúciu, ktorá je zvonku obnovená, 
ale interiér je zastaraný a má nemoderné vybavenie. Preto sme sa rozhodli inves-
tovať ďalších skoro 400 tisíc eur na modernizáciu vnútorných priestorov, čoho vý-
sledkom bola nielen výmena nábytku, ale aj zvuková, svetelná a javisková technika 

Májusban városunk köztereinek virágágyásaiba több helyen ültettek ki 
egynyári virágokat.

Tilos a kerti hulladék égetése!

Királyhelmecen rövid időn belül már harmadszor okozott kárt olyan tűz, melyet fe-
lelőtlen emberek, a most is érvényben lévő tűzgyújtási tilalom ellenére gyújtottak. 
Néhány hete a Vásártér utcai bérházak kerültek így veszélybe, azután a kertövezet-
ben pusztított tűz, néhány nappal ezelőtt pedig a Bronárka közelében csaptak fel 
a lángok. A tűzoltók helytállásának köszönhetően emberéletben most sem esett kár, 
és a tüzet rövid időn belül sikerült eloltani. Mindenki tartsa be az érvényes szabá-
lyozást! Ügyeljünk egymás értékeire és testi épségére!

Töretlen a rendezvény népszerűsége; néhány nap alatt az összes jegy elkelt

Vstupenky na prestavenia sa minuli v priebehu niekoľkých dní

A Királyhelmeci Művelődési Központ hosszú ideje zárva volt a nyilvánosság előtt. 
Ennek egyik oka a világjárvány volt, a másik viszont egy olyan beruházás, illetve 
beruházások sorozata, melyek fontosak voltak a kultúraszeretők számára, emellett 
időszerűségükkel is kiemelkedtek a tervezett fejlesztések sorából. A helyi kultúrház 
a múlt század 60-as éveiben épült, számos legendás előadás, kulturális esemény 
színhelye volt, ám modernizációja nem várathatott tovább magára. A jelenlegi vá-
rosvezetés ezért először egy pályázati lehetőséget kihasználva az intézményt ener-
getikai szempontok figyelembe vételével, félmillió eurót meghaladó költséggel 
korszerűsítette. Ezen munkálatok során szigetelték és részben kicserélték az épület 
tetőzetét, hőszigetelték a külső falakat, kicserélték a nyílászárókat, modernizálták 
a fűtési rendszert, valamint az elektromos hálózat felújítására is sor került. A fej-
lesztés a környezetvédelmi szempontból jelentős helyi beruházások egyike volt. 
Pataky Károly polgármester elmondta, nagy örömmel töltötte el, hogy hosszú idő 
után megújult a város egyik jelentős intézménye. „Ahogy végeztünk a külső munká-
latokkal, rá kellett döbbennünk, hogy nem adhatunk át egy külsőleg megújult, ám bel-
sejében elavult, korszerűtlenül felszerelt közintézményt a polgároknak. Ezért további, 
majd 400 ezer euróból a belső terek modernizációját vállaltuk fel, melynek eredmé-
nyeként nemcsak a bútorzat lett tetszetősebb, hanem az intézmény hang-, fény- és 
színpadtechnikája is olyanná változott, melyre joggal lehetünk büszkék. Azt hiszem, 
az eredmény megérte a várakozást” – mondta a város első embere. Hozzátette, hogy 
mivel több bodrogközi település óvodái, iskolái érdeklődtek a fesztivál programja 
iránt, ezért úgy döntöttek, hogy néhány előadást ismét elhoznak Királyhelmecre.
A színházi fesztivál az Ifjú Szívek Táncegyüttes előadásával indult május 13-án. 
Aznap Fazekas Krisztián (Illúziók) és Fehér Imi (In Memoriam) kiállításának meg-
nyitójára is sort került. A következő bő két hét alatt a Rozsnyói Actores, az eperjesi 
Babadlo, a Komáromi Jókai Színház, valamint a Kassai Thália Színház előadásait 
tekinthette meg a közönség. Koncertet adott az Emmannuel, a Crux és a Karcsa 
parti zenekar. A rendezvénysorozat Aranyosi Péter humorista önálló estjével zárult. 

sa zmenila na takú, na ktorú môžeme byť právom hrdí. Myslím si, že výsledok splnil 
očakávania“, povedal prvý človek mesta. Doložil, že keďže viacero medzibodrož-
ských materských a základných škôl prejavilo záujem o program festivalu, rozhodli 
sa, že v Kráľovskom Chlmci sa opäť odohrá niekoľko predstavení. 
Divadelný festival sa začal 13. mája vystúpením tanečnej skupiny Ifjú szívek. V ten 
istý deň prebehli aj vernisáže dvoch výtvarných umelcov – Krisztiána Fazekasa (Ilú-
zie) a Imi Fehér-a (In Memoriam). Počas viac ako dvoch týždňov si obecenstvo mohlo 
pozrieť predstavenia viacerých divadelných súborov – Actores z Rožňavy, Babadla 
z Prešova, Divadla Jókaiho z Komárna a Divadla Thália z Košíc. S koncertným pred-
stavením vystúpili skupiny Emmannuel, Crux a Karcsa parti zenekar. Sériu predsta-
vení uzavrel svojím samostatným večerným vystúpením humorista Péter Aranyosi.
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interjú

Királyhelmecnek nincsenek peres ügyei
A helyi önkormányzat ellenőrző bizottsága elnökével, Pandy Péterrel beszélgettünk

JUDr. Pandy Péter, LL.M. a Királyhelmeci Gimnázium 
elvégzése után felsőfokú tanulmányait Kassán, a Pavol 
Jozef Šafárik Egyetem Jogtudományi Karán végezte el. 
2001-ben megszerezte a „jog doktora“ – JUDr. titulust, 
2019-ben, a posztgraduális képzés elvégzése után az 
LL.M. titulust. Az ügyvédi vizsgák sikeres letétele után 
2004 óta Királyhelmecen gyakorolja hivatását. Közel 
nyolc éve pedig a városi önkormányzat jogász-politikusa.

Mi az ellenőrző bizottság feladata? 
Az ellenőrző bizottság fő tevékenysége a képviselők vagyonnyilatkozatának az ellen-
őrzése. Másként működik, mint a többi bizottság – évente csak néhány alkalommal 
ülünk össze. Az én munkám azonban nem ér itt véget: a pénzügyi bizottság alelnö-
keként a város pénzügyi, költségvetési egyensúlyának a bebiztosítása a fő feladatom.

Nyolc évvel ezelőtt egyike volt azoknak a fiatal helyi politikusoknak, akik „az 
új generáció” tagjaiként nem a megszokott módon kezdtek el politizálni. Mit 
csináltak másképpen?
A kérdésben benne van a válasz. Mi nem szimplán elégedetlenek voltunk, hanem azt 
láttuk, hogy ezeket a feladatokat lehet másként, sokkal hatékonyabban, a lakosság-
hoz közelebb kerülve végezni. Nem „Polgármester Úrra” és „Képviselő Úrra” van 
szüksége Királyhelmecnek, hanem a problémákat első kézből ismerő és fejlődési irá-
nyokat vizionáló, megvalósító gondolkodásra. Úgy vélem, hogy ennek a filozófiának 
mostanra (sőt, már az első 3-4 év alatt) kézzel fogható eredménye is lett. A képviselő-
testületi és bizottsági üléseknek Királyhelmecről kell szólnia, nem az éjszakába nyúló, 
értelmetlen vitákkal övezett szócséplésről, mint például tíz vagy tizenöt évvel ezelőtt. 
A testület feladata a város koordinációja, a kötelező feladatok ellátása, a fejlődés biz-
tosítása. Mi ezen a vonalon haladunk, és bár az utóbbi két-három évben a gazdasági 
élet romlásához vezető külső tényezők (a járvány és a háború) nagyban nehezítik a 
munkánkat, a nehezített körülmények mellett is a kitűzött célok eléréséért dolgozunk. 

A most lezáruló ciklusban is látványos beruházások történtek Királyhelme-
cen. Ön szerint melyik volt a legnehezebb?
Mindegyik beruházásnak megvan a nehézsége, és sosem azonos a probléma. Ezért 
fontos a jó hivatal, a talpraesett önkormányzat, a feladatukra odafigyelő polgár-
mester, alpolgármester és a képviselők. Az is fontos, hogy olyan szakemberekkel 
dolgozunk együtt, akik igényesek az elvégzett feladatukra és nem a probléma lebeg 
a szemük előtt, hanem a megoldás megtalálása.

Az elmúlt évek során több nagy volumenű beruházás zajlott Királyhelmecen. 
Ön szerint mennyire elégedettek a helyiek az eddig elért eredményekkel? 
Többször találkozunk azzal a véleménnyel, hogy a városunkba hozott több milliós 
beruházások ellenére is vannak még hiányosságok. Ezzel egyetértek, ugyanakkor nem 
feledkezhetünk meg arról a tényről, hogy a munkánk kezdetén nem indíthattuk el azon-
nal a tervezett programunkat. Elengedhetetlenül fontos volt, hogy előbb elvégezzük a 
múltban elmulasztott feladatokat. Csak ezek sikeres befejezése után indíthattuk el a to-
vábbi fejlesztéseket. A legjobb példa erre a szennyvízhálózat, amely hosszú évtizede-
kig nem volt kiépítve városunk nagy részén. Nyolc évvel ezelőtt rengeteg problémával 
kellett megküzdenünk, de az összetartásnak és a szakmai tapasztalatnak hála sikeresen 
vettük az akadályokat és elhárítottuk a városunkat reálisan fenyegető veszélyeket. Az 
külön örömmel tölt el, hogy ma már nincsenek a várost veszélyeztető peres ügyek.
Az imént említett „hiányosságokra” visszatérve jegyezném meg, hogy a hiánypót-
lás olykor a fejlesztéssel is egybeköthető. Ennek ékes példája egyik nagy büszke-
ségünk, a Buzánsky Jenő Sportaréna: a tervezett iskolai tornaterem helyett sikerült 
egy nagy sportarénát felépíteni. Bízom benne, hogy a következő időszak további 
látványos fejlesztéseket tesz majd lehetővé számunkra. 

A bodrogközi megyei képviselők egyikeként hogyan értékeli a királyhelmeci 
csapat eddigi munkáját?
Megyei képviselő kollégáimmal sokat dolgoztunk annak érdekében, hogy fejlődési 
pályára állítsuk régióinkat. A városunkat talán leginkább érintő fejlesztés az éppen 
aktuálisan zajló uszoda-projekt, melynek összköltsége a jelenlegi állás szerint 5 
millió euró. Már elkészült a kivitelezéshez szükséges látványterv és tervdokumen-
táció is az építkezés elindításához – melyet egyébként már erre az évre tervezünk. 
A Királyhelmeci Gimnázium területén felépítendő uszoda a nyilvánosság számára 
is elérhető lesz, így nemcsak a helyiek, hanem a Bodrogközben élők számára is 
sportolási és kikapcsolódási lehetőséget biztosít majd.

2001-ben diplomázott, mára sikeres ügyvédnek mondhatja magát. Milyen, 
szakmai eredményére a legbüszkébb?
Közel húsz éve dolgozom a Szlovák Ügyvédi Kamara tagjaként, emellett tagja vagyok 
a CCBE – Council of Bars & Law Societies of Europe egyesületnek. Az ügyvédi tevé-
kenységeim közül kiemelném Közép-Európa legnagyobb kőolajfinomító és petrolké-
miai társaságának és Szlovákia legnagyobb vasúti teherforgalmi közlekedési és szál-
lítmányozási szolgáltatójának a képviseletét. Betöltöm a Szlovák Posta, Rt. ellenőrző 
tanácselnöki pozícióját és a Közkikötő, Rt. ellenőrző tanács tagjaként is tevékenyke-
dem. Ugyanakkor több multi-nacionális cég képviselete mellett sem feledkezünk meg 
a rossz szociális körülmények között élőkről, akiknek a Jogsegély központtal együtt-
működve nyújtunk ingyenes jogi szolgáltatást. Örömmel segítek, jól tudom, hogy a 
jogi problémák esetén milyen fontos, hogy a bajba jutott pontos információhoz jusson 
azzal kapcsolatban, hogy milyen jogi lépések megtételére van szüksége a megoldás 
érdekében. Ebben a rászorulók továbbra is számíthatnak a segítségemre.

Mátyás Hudák Katalin

Kráľovský Chlmec nemá žiadne 
právnické spory
Rozprávali sme sa s predsedom kontrolnej komisie miestnej samosprávy, pánom 
Petrom Pandym

Po ukončení Gymnázia v Kráľovskom Chlmci, JUDr. Peter Pandy, LL.M., dokon-
čil svoje štúdiá v Košiciach na Právnickej fakulte Univerzity Pavla Jozefa Šafárika. 
V roku 2001 získal titul „ doktor práv“ – JUDr. titulus, v roku 2019, po ukončení 
postgraduálneho štúdia, zas titul LL.M. Po úspešnom vykonaní právnických skúšok 
v roku 2004 vykonáva právnickú prax v Kráľovskom Chlmci. Skoro 8 rokov je 
právnickým politikom mestského zastupiteľstva.

Čo je úlohou kontrolnej komisie?
Hlavnou činnosťou kontrolnej komisie je kontrola majetkového priznania poslancov. 
Funguje inak ako ostatné komisie – zasadnutia mávame iba párkrát ročne. Moja 
práca sa však týmto nekončí: v rámci funkcie podpredsedu finančnej komisie je mo-
jou hlavnou úlohou zabezpečenie rovnováhy v oblasti finančného rozpočtu mesta.

Pred ôsmimi rokmi ste boli jedným z tých mladých miestnych politikov, ktorí 
v rámci členstva „novej generácie“ nezačali politizovať obvyklým spôsobom. Čo 
ste robili inak?
V otázke je zachytená aj odpoveď. My sme jednoducho neboli iba nespokojní, ale 
videli sme aj to, že tieto úlohy je možné riešiť inak, oveľa účinnejším spôsobom. Tak, 
aby boli splnené v prospech obyvateľstva. Kráľovský Chlmec nepotrebuje „Pána 
primátora“, ani „Pána poslanca“, ale – tvorivé vizionárske myslenie, ktoré vyrieši 
problémy odborne a s ohľadom na pokrokové smery. Podľa môjho názoru má táto 
filozofia ( a mala už aj počas prvých 3 – 4 rokov) rukolapné výsledky. Zasadnutia 
poslaneckého zboru a jednotlivých komisií majú byť o Kráľovskom Chlmci, a nie 
o poradách pretiahnutých do noci, kde ide iba o mlátenie prázdnej slamy, ako tomu 
bolo pred desiatimi alebo pätnástimi rokmi.
Úlohou poslaneckého zboru je koordinácia mesta, zabezpečenie povinných úloh, 
zaistenie rozvoja. My ideme touto cestou a hoci počas ostatných 2 – 3 rokov nám 
hospodársku situáciu komplikujú vonkajšie činitele (epidémia a vojna), aj za zhor-
šených podmienok pracujeme na dosiahnutí vytýčených cieľov.

Aj v záverečnej fáze tohto volebného obdobia sa v Kráľovskom Chlmci usku-
točnili výrazné investície. Ktorá bola, podľa vás, najkomplikovanejšia?
S každou investíciou sú spojené ťažkosti a problémy nikdy nie sú rovnaké. Preto je 
dôležitý dobrý úrad, životaschopná samospráva, primátor, ktorý sleduje ich akti-
vity, tak isto aj jeho zástupca  a poslanci. Aj to je dôležité, aby sme spolupracovali 
s takými odborníkmi, ktorí sú nároční na svoju prácu a pred očami sa im neobjavu-
jú iba problémy, ale hľadajú možnosti ich riešenia.

V uplynulých rokoch prebehli v Kráľovskom Chlmci investície väčších rozmerov. 
Do akej miery sú, podľa vás, spokojní miestni s doterajšími výsledkami?
Viackrát sme sa stretli s takým názorom, že napriek investíciám v hodnote viacerých 
miliónov sú v našom meste ešte nedostatky. S tým súhlasím, ale zároveň nemôžeme 
zabudnúť na ten fakt, že na začiatku nášho pôsobenia sme nemohli spustiť plánovaný 
program hneď. Nevyhnutne dôležité bolo, aby sme najprv odstránili problémové úlo-
hy zanedbané v minulosti. Iba po ich úspešnom ukončení sme mohli rozbehnúť ďalší 
rozvoj. Najlepším príkladom toho je kanalizačný systém, ktorý nebol vybudovaný na 
väčšine územia mesta dlhé desaťročia. Pred ôsmimi rokmi sme museli bojovať s viace-
rými problémami, ale vďaka spolupráci a odbornej spôsobilosti sme úspešne prekonali 
prekážky a odstránili sme nebezpečenstvá, ktoré nášmu mestu reálne hrozili. Tento fakt 
ma zvlášť napĺňa šťastím, lebo mestu už v súčasnosti nehrozia žiadne právnické spory.
Vrátiac sa k spomínaným „nedostatkom“ by som chcel poznamenať, že odstraňova-
nie nedostatkov je niekedy spojené aj s rozvojom. Toho najjasnejším príkladom je 
naša veľká pýcha – Športová aréna Jenő Buzánszky-ho: miesto plánovanej školskej 
telocvične sa nám podarilo postaviť veľkú športovú arénu. Verím, že nastávajúce 
obdobie nám umožní aj uskutočnenie ďalších atraktívnych rozvojových plánov.

Ako hodnotíte doterajšiu prácu kráľovskochlmeckého kolektívu z pohľadu kraj-
ského poslanca medzibodrožskej oblasti?
V spolupráci s ostatnými kolegami z krajského zastupiteľstva sme veľa pracovali 
v záujme toho, aby sme naše regióny nasmerovali na dráhu rozvoja. Projekt, ktorý 
v našom meste rezonuje najviac, je aktuálne výstavba plavárne, ktorej celková suma 
bude za súčasného stavu 5 miliónov eur. Už je  zhotovený vizuálny plán a projektová 
dokumentácia, ktoré sú potrebné na naštartovanie výstavby, ktorú sme, mimochodom, 
naplánovali už na tento rok. Plaváreň postavená v areáli Gymnázia v Kráľovskom 
Chlmci bude dostupná aj pre verejnosť, preto poskytne športové a voľnočasové mož-
nosti nielen pre miestnych, ale aj pre ostatných obyvateľov žijúcich na Medzibodroží.

Diplom ste získali v roku 2001, v súčasnosti sa môžete považovať za úspešného 
právnika. Na aký úspech vo vašej právnickej praxi ste najviac hrdý?
Už skoro 20 rokov pracujem ako člen Slovenskej právnickej komory a popritom 
som členom spoločnosti CCBE – Council of Bars & Law Societies of Europe. 
Spomedzi právnických aktivít by som vyzdvihol reprezentáciu najväčšej ropnej 
rafinérie a petrochemickej spoločnosti v strednej Európe a členstvo v kontrolnej 
komisii najväčšej železničnej nákladnej a prepravnej spoločnosti na Slovensku. 
Pracujem na pozícii poradcu Slovenskej pošty, s. r. o. a som členom kontrolnej 
komisie Verejného prístavu, s.r.o.
Pri reprezentácii viacerých multinacionálnych  firiem však nezabúdame ani na ob-
čanov zo zlých sociálnych pomerov, ktorým v spolupráci  s centrom právnej pomoci 
poskytujeme bezplatné právnické služby. Rád pomôžem, lebo dobre viem, aké dôležité 
je v prípade právnických problémov poskytnúť človeku, ktorý má problémy, presné 
informácie v spojitosti s tým, aké potrebuje právnické postupy na vyriešenie problé-
mov. V tomto môžu všetci tí, ktorí sú v núdzi, počítať s mojou pomocou.  

Katalin Mátyás Hudák 
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királyhelmeci művészeti AlApiskolA közös igAzgAtású iskolA királyhelmec

az idei tanév ballagói

XI.A  Estók Benjamín, Tóth Daniela, Fedák Emese, Garan Emília, Balla Gergő, Rontó Ilo-
na, Barta János, Szálka József, Leczo Kamilla, Dadu László, Cicu Milán, Tudja Máté, Bal-
lók Orsolya, Nagy Péter, Bohács Rebeka, Siska Rebeka, Balasi Zoltán, Magyar Zsombor

IX.B  Rigó Antónia, Hornyák Bence, Veres Botond, Virág Bálint, Berta Fruzsina, Kállai 
Jennifer, Horváth János, Horvát József, Pcsolinszky Kitty, Zdibák Kristóf, Fényes Krisz-
tián, Setét Marek, Bandor Mária, Liska Márk, Balog Máté, Kulcsár Norbert, Tóth Orso-
lya, Szabó Péter, Bálint Rebeka, Balog Réka, Druzsbacky Sebastian, Kozsár Zsombor

IX.A  Lukáš Bujáki, Bálint Cap, Zsobor Cap, Peter Gulykáš, Dávid Illéš, Juraj Juhász, Bianka Juhászová, Christopher Kántor, Ladislav Kaško, Rebeka Kočišová, Enikő Kohu-
tová, Gerg Kosztyu, Natália Kozáková, Arnold Mihók, Richard Parajos, Jakub Pinďár, Tamás Réh, Rita Šalátová, Izabela Vályiová, Melinda Vojtková
IX.B  Dárius Leonard Bajus, Štefánia Marta Balogová, Elemír Čizmadia, Sabrina Feteriková, Valéria Ficzuová, Balázs Gergely, Christopher Hireš, Bence Horváth, Cyntia 
Horváthová, Štefan Kenés, Roland Kӧrmӧndi, Ildikó Nagyová, Zuzana Sicová, Boglárka Ternyilaová, Kornélia Tóthová

IV.B – elektroműszerész, gépek és berendezések műszerésze
Stach Daniel, Bártfay Andrej, Orosz Csaba, Megyesi Peter, Vaszil Tomáš, Fülep Bar-
nabáš, Csóka Armand, Tóbiás Nándor, Illéš Máté, Lukáč Máté, Makkai Zoltán, Balog 
Roland, Illés Dárius, Boháč Kristóf, Kresztyánko Mark, Kiss Ákos, Csordás Szabolcs, 
Hajdu Benjamin, Bekecs Márk
Osztályfőnök: Mgr. Blašková Eva

IV.A – logistika  Nógrádiová Fanny, Nógrádi Krisztián, Tarcalová Kriszina, Fényes 
Anasztázia, Balogová Gabriela, Sadecky Dominik, Balogh Márk, Baloghová Viktória, 
Šišková Stela, Kántorová Letícia, Malomková Tímea, Németyová Lea, Palková Kor-
nélia, Bacskaiová Bernadett, Milá Nikoleta 
Triedna učiteľka: Ing. Mihalčíková Denisa

Első fokozat, zene tagozat: Dócs Anna, Richárd Krupský, Rebeka Matyiová, Emma Pandyová, And-
rás Tóth, Julianna Geriová, Ernest Andrej, Levente Eszenyi, Roland Balog, Liliana Očenášová, Ár-
pád Tipán. Első fokozat, képzőművészet tagozat: Liana Lévaiová, Halászová Viktória, Rácz Anita, 
Alexandra Tokárčiková, Došová Sofia. Első fokozat, tánc tagozat: Jenifer Šinaiová. Második fokozat, 
zene tagozat: Žofia Pándy, Miriam Nagy, Samuel Kavčák, Tamara Ballóková, Katarína Kocsisová

Balog Alexander, Balogh Sebastián, Botos Roland, Franc Adam, Godla Vik-
tor, Gujda Dušan, Hami Ádám, Illés Ákos, Illés Patrik, Janová Evelin Elena, 
Markovics Ján, Nagy Christofer, Nagy Kristián, Oláh Richard, Váradiová Iveta 
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IV. A   Bacskaiová Arleta, Bajo Jakub, Bánócziová Bianka, Dobošová Evelin, Eszenyi 
Kristóf, Geriová Natália, Godarský Ľubomír,  Horváth Dominik, Horváthová Vivien, 
Kállaiová Emőke,  Kissová Barbara, Kondáš Nikolas, Kónyová Emília, Mokryová 
Monika, Palková Viktória, Páll Dávid, Petrová Anabela, Rudaová Kornélia, Szabóová 
Fatima, Toroniová Angelika

IV.C Ádám Antónia, Asszonyi Gergő, Bodnár Viktória, Fazekaš Michal, Fülöp Bence, 
Fülöp Virág, Horváth Viktor, Juhász Dominik, Jurčák Boglárka, Kóbori János, Liska 
Nikolas, Nagy Miriam, Pásztor Tímea, Ragány Sidónia, Ragány Vivien, Tóth Antónia

Oktáva B   Berkešová Miriam, Csonková Anna Kristína, Géczi Tamás, Gécziová 
Nóra, Hajeková Dominika, Jecková Alexandra, Kalapos Hilda, Király Adam, Király 
Jozef, Kukóová Alexandra, Mokoš Richard Oliver, Palková Chiara, Pándy Žofia Rebe-
ka, Pólyi Jennifer, Rudašová Liana, Tontéová Alexandra, Tóth Vivienne, Varga Attila, 
Varjanová Lucia, Vaszilyová Enikő

Oktáva D   Bacskai Viktória, Ballók Tamara, Bandura Szabolcs, Birke Balázs, Blanár 
Panna, Csizmadia Cyntia, Kohut Laura, Kováč Evelyn, Nagy Balázs, Pollák Fanny, 
Rinkács Lénárd, Tarr András

Kossuth utcai tagóvoda - magyar osztály: Balog Dominik, Balog Robin, Balog Natasa, 
Demeter Elisabeth, Fekete Lora, Fényes János, Franc Kasandra, Hornyák Tatiana Terézia, 
Horváth Ádám, Illés Bence, Kállai János, Lakatos István, Lakatos István, Lukáč Krisztina, 
Markovics Nikolas, Markovics Kvetoslava, Mórocz Levente Péter, Oláh József, Tippan 
Zoltán, Váradi Tamás. Kossuth utcai tagóvoda - szlovák osztály: Alexander Andrej, 
Kristian Balog, Noé Fazekas, Levente Gergely, Daniel Rudaš, Michaela Tógyerová

Fábry utcai tagóvoda - magyar osztály  Halász Dóra, Horváth Damian, Horváth Mari-
bel, Horváth Ramona, Katkó Zalán, Lakatos Rudolf, Lakatos Annamária, Lukács Natá-
lia, Nagy Dániel, Pohlot Norbert, Sándor Dóra, Sipos Zalán, Szabó Hanna, Tirpák Zsófia

Fábry utcai tagóvoda - szlovák osztály  Noel Bence Bandor, Emily Bystránská, Adam 
Dako, Florián Dóczi, Jozef Ferenczi, Leila Hegedüs, Mária Horňáková, Annabelle Cho-
vanec, Csaba Jabrik, Tamara Kasinecová, Denis Korfant, Božena Kroková, Šimon Nagy, 
Mark Olehash, Ákos Rudaš, Daniel Šulc, Robin Šulc, Liliana Tamáš, Letícia Tipanová

Fejszés 
- magyar 
osztály  
Ádi Bria, 
Balog Domi-
nika, Mondin 
Bryan, Nagy 
Martin, Oláh 
Dominik, 
Oláh Tessza

Galambos Dorina, Pásztor Emily
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Bár az évek óta sikeresen futó Tompa Mihály Vers- és Prózamondó Verseny kifulladni 
látszott, mégsem szűnt meg teljesen; a Petőfi – Tompa Országos Seregszemle vette át a 
helyét. A Rozsnyón megszervezett regionális fordulón öt tanuló – Leczo Sára Zoé I.B, 
Tóth Mátyás Róbert II.B, Balog Dávid V.B, Gáspár Noémi, Iván Gergely VI.B – kép-
viselte iskolánkat. Valamennyien ezüstsávos minősítést szereztek.
Május 18-án Kisgéresben, az Ipolyi Arnold Népmesemondó Verseny területi válogató ver-
senyén mérettettek meg a Bodrogköz és az Ung-vidék mesemondói. Az eseményen Tóth 
Mátyás Róbert II.A, Blanár Mátyás V.B, Diószegi Áron I.B, Veríssimo Viktor III.B, Ba-
logh Norbert IV.A, Horváth Sebastian IV. B, Juhász Fruzsina V.B, Iván Gergely VI.B és 
Pogány Zsófia VII.B képviselte iskolánkat. Tóth Mátyás Róbert és Blanár Mátyás a Gom-
baszögön megszervezett országos döntőbe is bejutottak, ahol ezüst minősítést szereztek.
Hosszú kihagyás után újra volt kiért izgulnunk Dunaszerdahelyen, a Duna Menti Tavasz 

gyermek báb- és színjátszó csoportok országos seregszemléjén. A negyedikesek Arany-
kapu nevű csoportja a Lucázás című népi játékkal indult a szerkesztett népi játék kategó-
riában. Első próbálkozásra máris bronz minősítést szereztek; a jó hangú, bátor kis színját-
szók mellett a felkészítő tanárok – Gáspár Kornélia és Rigó Katalin – érdeme is ez a siker.
Május 25-én Rimaszombatban rendezték meg az Olvasni jó című országos versenyt, 
ahol 16 iskola mérte össze tudását. A Helmeczy Mihály Alapiskolát három ügyes tanu-
ló képviselte: Iván Gergő (6.B), Pogány Zsófia (7.B) és Tóth Réka (7.B). Felkészítőik 
Pandi Zsuzsa és Leczo Kornélia pedagógusok voltak.
Az Ausztriai Magyar Szervezetek Központi Szövetsége Verőfény címmel vers- és pró-
zamondó versenyt szervezett Bécsben, a Bécsi Magyar Iskolában. A szervezők egész 
Ausztria területéről, illetve a Kárpát-medencéből várták a szavalni, mesélni vagy éppen 
énekelni, zenélni vágyó magyar ajkú diákokat. A nemzetközi szavalóversenyen Szlo-
vákiából, Romániából, Szerbiából és Ausztriából vettek részt a tanulók. Nagy számú 
részvétel mellett május 14-én szombaton került sor a megmérettetésre, melyre bene-
vezett Pogány Zsófia, iskolánk VII.B osztályos tanulója is, aki az alapiskolások felső 
tagozatának kategóriájában az előkelő harmadik helyet szerezte meg. 

Az anyagot összeállította: Illésné Popália Irén

Nyári verőfény és versenyek hosszú sora...

Venčekový ples
Dňa 23. apríla 2022 sa uskutočnil Venčekový ples žiakov ôsmeho a deviateho ročníka, 
na ktorý a pripravovali od októbra, pod vedením diplomovaného učiteľa tanca Františ-
ka Štofana. Na kurze spoločenského tanca a spoločenskej výchovy si osvojili 16 druhov 

tancov, ktoré predviedli rodičom a pozvaným učiteľom. V prestávkach medzi voľnými 
kolami súťažili v jablkovom, stoličkovom a venčekovom tanci. Pre deviatakov to bola 
zároveň slávnostná rozlúčka so školou. Zážitky prvých tanečných krokov a Venčekové-
ho plesu, v nich zanechajú spomienky na celý život.

Slávnostné otvorenie dopravného ihriska 
Zároveň v popoludňajších hodinách rodičia i žiaci mali možnosť zúčastniť sa slávnostného 
otvorenia dopravného ihriska, ktoré sa realizovalo na multifunkčnom ihrisku nachádzajú-
ceho sa v areáli školy. Slávnostné otvorenie sa uskutočnilo za prítomnosti pána primátora 
mesta K. Patakyho, pána zástupcu primátora J. Zselinského, pána zástupcu SPP Ľ. Mattu, 
vedúcej školského úradu B. Leczo a za prítomnosti riaditeľov okolitých školských zariadení.

Deň detí
Medzinárodný deň detí oslavujú ľudia v niekoľkých kra-
jinách sveta už dlhé roky. A my sme si takýto výnimočný 
deň nemohli nechať ujsť. Deň detí, ktorý sme na našej 
škole oslavovali 1. júna 2022, sa niesol v športovo-zábav-
nom duchu. Žiaci prvého stupňa si mohli preveriť svoje 
zručnosti a športové zdatnosti na vopred pripravených 
stanovištiach, kde ich čakali rôzne aktivity, ako napr.: 
pavučina, navigácia, plávajúce fazuľky, skákanie vo vreci, prenášanie vody, prekážková 
dráha, rovnováha, maľovanie na telo, dopravné ihrisko, maľovanie na asfalt, atď. Žiakov 
druhého stupňa okrem futbalu, vybíjanej, volejbalu a stolného tenisu čakalo množstvo iných 
zaujímavých aktivít na stanovištiach podľa ročníkov. Veľkú radosť vyvolalo žrebovanie 
tomboly, kde sa šťastie usmialo na 14 výhercov. Odmenou pre všetkých boli darčeky z pro-
jektu „Ovocie v školách“ a samozrejmosťou boli sladké lekvárové pečené buchty. Počasie 
nám prialo, čo prispelo k skvelej nálade. Deti si z nich odniesli množstvo zážitkov. 

Jedna lastovička nespraví leto ....
Okej, začali sme s poriadnym klišé. Tento rok sme si ho však priam zamilovali. Nielen 
lastovičky samotné, ale aj ich príbytky a hlavne študentskú firmu Nest BnB, ktorá sa 
v septembri rozhodla, že lastovičiu populáciu podporí výrobou a predajom ekologic-
kých lastovičích hniezd. Priznajme si, reakcie na ich plán boli rôzne. Mnohí ľudia totiž 
lastovičky vnímajú iba ako „zdroj neporiadku“ – ich hniezda špatia fasády domov a 
lastovičky  sú síce milé, ale je po nich špina. Bodka. 
Nest BnB sa rozhodli šíriť osvetu. Marketing firmy postavili na nápade lastovičiek ako 
prirodzených odpudzovačov hmyzu. Logika ich podnikateľského plánu je jednoduchá: 
inštaláciou umelých lastovičích hniezd sa zvýši populácia lastovičiek a belorítok, čo 
spôsobí zníženie počtu komárov (lastovičky majú celkom dobrý apetít – jedna je schop-
ná skonzumovať za deň vyše 800 ks hmyzu!) a krajšie letá. O začiatkoch firmy Nest 
BnB ste sa už na týchto stránkach mohli dočítať, takže prejdime chytro k jadru správy: 
informovaní verejnosti o prekrásnych úspechoch firmy.  
Pod vedením svojej mentorky Bernadety Oláhovej sa naša študentská firma prezentovala 
na Veľtrhu podnikateľských talentov, na ktorom sa ako nováčikovia prebojovali do TOP 8 
študentských podnikov. Ich nápad ručne vyrobených hniezd oslovil aj premiéra SR, Eduarda 
Hegera, ktorý si hneď  niekoľko priamo na veľtrhu zakúpil. Úspech zaväzuje – vedia to všetci, 
ktorí sa nehrnú za dočasnou slávou, ale chcú svetu odkázať niečo trvácne. Preto členovia na-
šej firmy na sebe neustále pracujú. A žnú jeden úspech za druhým. Po úspešnom debute na už 
spomínanom veľtrhu prišlo prvé miesto na súťaži Social Innovation Relay, na ktorej ocenila 
porota sociálno-ekologický zámer firmy Nest BnB a slušne rozbehnutý predaj hniezd, ktorý 
predčil pôvodné očakávania. Motivovaní uznaním svojej práce zdolali naši mladí podnika-
telia ďalšiu métu: vo finále TOP 8 študentských firiem Slovenska sa umiestnili na 2. mieste! 
Svoj podnikateľský plán a budúce zámery prezentovali porote v anglickom jazyku. 
A ako si žiaci predstavujú budúcnosť firmy? Na rozdiel od počiatočných pochybností teraz 
cítia, že na trhu majú svoje miesto. Teší ich, že robia dobrú vec a postupne presviedčajú 
skeptikov o tom, že to, čo robia, má zmysel. V júni čaká našich podnikateľov ešte jedna 
výzva: zabojovať so svojím nápadom na medzinárodnom kole Social Innovation Relay – 
GLOBAL. Že jedna lastovička nespraví leto? Našich pätnásť nám ich veru prinieslo! A nás 
teší, že majú zo svojich podnikateľských nápadov obrovskú radosť – ktorú hojne rozsievajú 
medzi všetkými naokolo. Pätnásť členov firmy Nest BnB by sa touto cestou rado poďakovalo 
Bernadete Oláhovej za úžasný mentoring; pánovi profesorovi Alexandrovi Gilányimu za 
bomba nápad, vedeniu Gymnázia – Gimnázia i pedagogickému zboru za priestory na výro-
bu hniezd a množstvo skvelých rád, pánovi Béla Tomojkovi za pomoc pri rozbiehaní mar-
ketingových aktivít, pánovi Františkovi Štofanovi za coaching a teambuliding, organizácii 
Junior Achievement Slovensko za program Aplikovaná ekonomika, v rámci ktorej mohli 
Nest BnB svoj nápad zrealizovať; mestu Kráľovský Chlmec i Košickému samosprávnemu 
kraju za podporu nápadu... a v neposlednom rade všetkým rodinným príslušníkom, ktorí 
museli strpieť celú škálu meniacich sa nálad tímu – počnúc frustráciou po výbuchy eufórie.
Pevne veríme, že firma Nest BnB nám bude naďalej robiť radosť predajom hniezd, 
šírením osvety o ochrane biodiverzity a imidžom skupinky talentovaných mladých ľudí, 
ktorí nielen prekypujú kreativitou a podnikavým duchom, ale aj ich srdce je na mieste.

Lucia Mihóková

Zempléni Megyei Napok a Királyhelmeci Szakközépiskolában
Az idén a Királyhelmeci Műszaki Szakok és Mesterségek Szakközépiskolája is bekap-
csolódott a megyei önkormányzat által támogatott színes kavalkádba. A rendezvényen, 
mely az egész régióban zajlott, nyílt napok, animációs programok, interaktív worksho-
pok, táncelőadások, beszélgetések, koncertek várták az érdeklődőket.
Szerettük volna olyan módon képviselni az intézményünket, hogy az idelátogatók betekin-
tést nyerhessenek iskolánk mindennapi tevékenységébe, gazdag technikai felszereltségébe 
és rangos kulturális életébe. A program május 13-án délelőtt megnyitóval indult az iskola 
szabadtéri színpadán. Ezt követően a szakközépiskola irodalmat és idegen nyelveket ked-
velő diákjai közösen a jelentkező alapiskolásokkal együtt Felolvasó maratonon vettek rész. 
Magyar, szlovák, angol és német nyelven adták elő kedvenc versüket, novellájukat, elbe-
szélésüket, kedvenc regényrészletüket. Helyszínül az iskola díszterme szolgált. 

Nagyon sokan nem ismerik az intézményünk gazdag műhelyparkját, gépészeti, tech-
nikai és az elektrotechnikai tantárgyak oktatására üzembe állított segédeszközeit, és 
csak kevesen tekinthették meg eddig az idén átadott történelmi „A” épületszárnyat, ami 
nemcsak az iskola, hanem a régió büszkesége is egyben – minderre lehetőség nyílt a 
rendezvény ideje alatt. A iskolalátogatásra az alapiskolák tanulóit, a környék lakossá-
gát, gyermekes családokat fogadtunk, és igyekeztünk velük megismertetni azokat a le-
hetőségeket, amelyeket a szakképzésben biztosítani tudunk a jövő nemzedéke számára. 
Az egyik legizgalmasabb eseménynek a délutáni koncertsorozat ígérkezett. Helyi is-
mert és sikeres zenekarok léptek fel az amfiteátrum színpadán. A fellépők között olyan 
előadók szerepeltek, mint az Impulz, The Fyuze és GHP zenekarok. A délutáni progra-
mot karaoke produkciók és kézműves foglakozások színesítették.
Reméljük, hogy a rendezvényeik felkeltették a zempléni tájegység fiatalságának érdek-
lődését, és színvonalas programot is biztosítottak az egész régió lakossága számára. 

Pankovics Andrea
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királyhelmeci művészeti AlApiskolA

királyhelmeci közös igAzgAtású iskolA

édenkert óvodA

királyhelmeci óvodA

Így zajlottak iskolánkban a tanév utolsó hetei 
Minden éven koncertek, kiállítások és egyéb rendezvények teszik mozgalmassá a tanév 
utolsó heteit iskolánkon. Idén sem volt ez másképp. Április 28-án megszerveztük a már 
hagyományos Talent zongoraversenyünket, ahol öt kategóriában mérettették meg magu-
kat a fiatal, tehetséges zongoristáink. Minden kis zenészünkre nagyon büszkék vagyunk 

és külön öröm, hogy idén végre 
személyesen találkozhattunk ezen a 
rendezvényen. Anyák napi koncert-
tel ünnepeltük az édesanyákat és a 
nagymamákat a borsi kihelyezett 
részlegünkön és a királyhelmeci 
koncerttermünkben. Május 12-én, 
19-én és 23-án a királyhelmeci óvo-
dák és alapiskolák legkisebb diákjai 
látogattak el hozzánk. Fiatal zené-
szeink és táncosaink nagy lelkese-
déssel mutatták meg nekik, milyen 
is az élet „zenesulisként“. Diákjaink 
táncos-zenés fellépésekkel színesí-

tették a Borsiban zajló Tokaji Fesztivál programját. Június 9-én abszolvens koncert és kiál-
lítás keretén belül búcsúztunk végzős diákjainktól, akikre mérhetetlenül büszkék vagyunk 
és reméljük, hogy a jövőben is lesz még alkalmunk közösen zenélni, táncolni és alkotni. 

Nagy Beáta

Díjeső a Duna Menti Tavaszon
A Közös Igazgatású Iskola mellett működő, Pirigyi Mária és Szabó Alica vezette Varázs-
kerék színjátszó csoport a Káló a cigánylegény című mesejátékot vitte színre a Duna Men-
ti Tavasz gyermek báb- és színjátszó csoportok idei országos seregszemléjén. A klasszi-
kus mesét modern feldolgozásban mutatták be. A rendezők hiteles forrásokat alapul véve 

építették fel a mesejátékot. 
Az előadás értékét merőben 
növeli, hogy a pólyányi Hin-
da mama és a királyhelmeci 
Nyikinyaka zenekar előtt 
tiszteleg. 
Az autentikus előadás előké-
születeiben aktívan részt vet-
tek a Készségfejlesztő Iskola 
diákjai is, akik a pedagógu-
sok segítségével elkészítették 
a szereplők csodálatos, színes 
fellépő ruháit. Iskolánk veze-
tősége és igazgatónője, Kon-

dor Melinda teljes vállszélességgel támogatja a csoportot, amely hosszú hónapokon át 
tartó kemény munkának köszönhetően ismét bekerülhetett a legjobb versenyzők közé. A 
jelenleg tíz fővel működő csoport színjátszói játékukkal, táncukkal lenyűgözték a közön-
séget és elnyerték a szakmai zsűri dicséretét. A Varázskerék színjátszó csoport Aranysá-
vos Minősítést szerzett, elnyerte a Gyerekzsűri Díját, valamint az autentikus atmoszféra 
teremtésért járó különdíjat.

Nagy Szilvia 

Eseménydús tavasz az Édenkert Óvodában 
Áprilisban ellátogatott intézményünkbe Karát Eszter és Fekete Krisztián, a Bodrog 
Tanoda két kiváló oktatója, akik a zenét, az irodalmat és a képzőművészetet előtérbe 
helyező komplex, interaktív foglalkozást tartottak. Május első vasárnapján az édesanyá-
kat és a nagymamákat köszöntötték a gyerekek. Az anyák napi istentiszteleten a hála-
adáson volt a hangsúly. Az óvodások köszöntő szavalatokkal, énekekkel kedveskedtek 
az anyukáknak. Az istentisztelet idejére a gyerekek átvonultak az óvodába, és a nekik 
szóló tanítás után ajándékot készítettek, amivel szeretett anyukájukat köszöntötték. 

A Magyarországról érkező Klímanócska program foglalkozásai is különleges élményt 
jelentettek a gyerekeknek. Az Édenkert Óvodában bemutatott program célja, hogy a 
gyerekeket klímatudatos módon neveljék, figyelmüket a környezetvédelemre irányít-
sák, hiszen így a legkisebbekből is „klímanócskák” válhatnak. Kiemelt esemény volt 
a gyereknap, ahol a játéké, a vetélkedőké és a szórakozásé volt a főszerep. A pünkösd 
előtti napokban az ünnep hagyományaival, népszokásokkal és a pünkösdhöz kapcsoló-
dó népi játékokkal is megismerkedtek óvodásaink, akik ismereteiket a tavasz folyamán 
zajló színházi előadásokon is bővítették, mindeközben sok-sok élményben volt részük. 

Május utolsó hetében mi is bekapcsolódtunk a Szeretethíd elnevezésű Kárpát-medencei 
református önkéntes programba, amelynek keretén belül az egyik helyi idősek ottho-
nába látogattak el a gyerekek, akik műsorral, valamint a saját maguk által készített 
ajándékokkal kedveskedtek az otthon lakóinak. A tavaszi programok közül a legemlé-
kezetesebb a közös buszos kirándulás volt. A nagyráskai farmra látogattunk el, hogy a 
legkisebbek is megismerkedjenek a háziállatokkal, amelyekről oly sok dalocskát, mon-
dókát ismertek, s amelyeket az állatsimogatás során elő is adtak.

Jakab Krisztina

Családi délután a Királyhelmeci Óvodában 
Az óvoda alkalmazottai, valamint az intézmény mellett tevékenykedő szülői szövetség tag-
jai első alkalommal szerveztek Családi Napot a Kossuth utcai óvodában. Heteken át izgatot-
tan készültünk az eseményre, és reméltük, hogy szép idő lesz június 17-én.
Zenés tornával kezdődött a program; Tóth Valika és Dako Diana felelt az izmaink be-
melegítéséért. Ezután kezdetét vették a versengések. Először a gyerekek mérettettek 
meg, majd a szülők versenyeztek a gyerekekkel, végül a szülők egymással mérték össze 
ügyességüket, gyorsaságukat a játékos feladatok alatt. Nagyszabású verseny volt ez, 
ahol nem voltak helyezések, mert mindenki győztesnek számított.

Az időjárás tökéletes volt a sportos programok megvalósításához. A családok kilenc 
„állomáson” gyűjthették a pecséteket, miközben játékos feladatokat teljesítettek. A vic-
ces programok közül a vízibomba, a zsákban ugrálás és a karikadobálás volt a legnép-
szerűbb. A pihenőidőben finom bélessel és jégkrémmel lazítottunk. Miután mindenki 
erőre kapott, folytatódott a játék. Labdáztunk, hullahopp karikáztunk késő délutánig; 
alig tudtunk véget vetni a játéknak. 
Óvodánkban méltóképpen zártuk a színes programokban, izgalmas eseményekben bő-
velkedő tanévet. Köszönet a segítőknek és mindazoknak, akik részvételükkel megtisz-
telték rendezvényünket! Reméljük, hogy ezt az elsőt sok családi nap követi majd a 
jövőben, hiszen ez remek alkalom arra, hogy a szülők együtt játszhassanak, versenyez-
hessenek és szórakozhassanak a gyermekeikkel. 

Pásztor Mónika, igazgató

Augusztus közepén bezár az óvoda 
Idén nyáron mindössze két hétig fog szünetelni az óvodai ellátás 

Városunkban rendszerint legalább egy óvodában általában a nyári szünetben is fogad-
ják az előre bejelentett gyermekeket. Ez most is segítséget jelenthet azoknak a szülők-
nek, akik nehezen tudják megoldani gyermekeik nyári felügyeletét. Augusztus 15-étől 
azonban a következő tanév kezdetéig szünetelni fog mindkét – a Fábry és a Kossuth 
utcai – intézményben az óvodai ellátás.
Pásztor Mónika óvodavezető elmondta, a nyári nyitva tartást előzetes szülői igényfel-
mérés alapján alakították. A szülők május 21-ig jelezhették gyermekük elhelyezésére 
vonatkozó igényüket. A Fábry utcai részlegen augusztus közepéig két csoportszobába 
fogadják reggel 6:30-tól délután 16:30-ig az előre bejelentett 43 gyereket.

Tartalmas és hasznos időtöltés 
a nyári tábor
A szünidő hasznos eltöltésére kínálnak lehetőséget a gyerekeknek a város által fenntar-
tott intézmények nyári táborai

A Helmeczy Mihály Alapiskola két tábort is szervez. Július 18-a és 22-e között Alkotó 
kölkök nyári tábor lesz 5-9 éves gyerekek számára. Július 11-én indul és 5 napig tart az 
Exatlon Hungary tábor, ahová a szervezők 9-15 éves gyerekeket várnak. Július 1-én in-
dul és 5 napig tart majd a művészeti alapiskola napközis tábora. A gazdag programban 
helyet kap az alkotás, a művészet, a zene és a tánc, a versenyek, az utolsó napon pedig 
kirándulást szerveznek a gyerekek számára. A táborba 5-14 éves gyerekeket fogadnak. 
A szlovák alapiskola négy héten át ad lehetőséget a gyerekek táboroztatására. A lövész-
táborban négy napon át szórakozhatnak, sportolhatnak a gyerekek. A július 6-a és 9-e 
között zajló táborba 4-9. évfolyamig lehet jelentkezni. Az utolsó napon – a hagyomány 
szerint – lövészversenyt szerveznek, amellyel ezúttal Tamás Iván emlékének adóznak. 
A labdarúgó-palánták a július 12-e és 16-a között megrendezendő focitáborban fej-
lődhetnek. Július 25-e és 29-e között az angol tudásukat fejleszthetik az érdeklődők. 
Augusztus 1-je és 5-e között karate-táborba várják a 8 és 18 év közötti fiatalokat. Au-
gusztus 15-e és 19-e között MIŠ-MAŠ címmel kézműves tábor indul. Augusztus 23-a és 
26-a között tánctáborban szerezhetnek élményeket a gyerekek. A Bodrog Tanoda július 
25-e és 29-e között szervezi meg az idei népzenei és képzőművészeti tábort, ahová hat 
évnél idősebb gyerekeket várnak. 6-14 éves korú gyerekek számára ígér egyedülálló 
szórakozást, jól eltöltött szabadidőt augusztus 8-a és 12-e között a Mailáth József Regi-
onális Múzeum Tri Di Art nyári gyerektábora, amely a művészet különféle területeire 
helyezi a hangsúlyt. 
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közélet

Ismét köszöntötték a babákat 
Ötödik éve köszöntik a város legifjabb polgárait városunkban

“Ha gyereked lesz, már nem látod annyira sötéten a világot, mint korábban. Tompul 
a világ abszurditása és rútsága, az emberek többségének határtalan ostobasága, és 
azok gyávasága, akik falkában támadnak. Ha gyereked van, fényesebben ragyog-
nak a csillagok az égen. Minden hibádat, tévedésedet és baklövésedet helyrehozza 
a hála, amit a gyermek tekintetében látsz. Azt hiszem, ezen gondolatok igazság-
tartalmát senki sem vonja kétségbe, akinek van gyereke. Jómagam, két gyermek 
édesapjaként, saját tapasztalatból is tudom, a gyerekek világrajöttével a szülők éle-
tében is új időszámítás kezdődik. Egy olyan korszak jön, ami az első perctől tele 
van féltéssel, szeretettel, aggodalommal, gonddal és nehézséggel, ám ezek eltörpül-
nek azon adományok mellett, amiket folyamatosan kapunk gyermekeinktől. Elszáll 

Vidám hangulatban telt 
a városi gyereknap
Közel ezer érdeklődő vett részt az eseményen

Hangulatos és vidám vasárnap délutánt tölthettek el azok, akik június 5-én elláto-
gattak a Kossuth utcai óvodában megrendezett városi gyereknapra, ahol a szerve-
zők, gazdag gyerekprogramokkal és -játékokkal várták az érdeklődőket. 

a gond, ha a szemükbe nézünk, felszárad a könnyünk, ha a nevetésüket halljuk. És 
persze semmivé lesz a mi fájdalmunk, ha őt, őket sírni látjuk. S miközben tanítjuk, 
neveljük őket, mi is tanulunk, okosodunk általuk, a világra adott visszajelzéseik ál-
tal” – Guillaume Musso francia írót idézte Pataky Károly polgármester, aki a város 
vezetőségével együtt ünnepélyes keretek között köszöntötte május 12-én a 2021-es 
év második felében született királyhelmeci lakhelyű gyerekeket. A tizenkettedik 
alkalommal rendezett ünnepségen a szülők ajándékot, a gyerekek pedig emlékla-
pot, virágot és a Rákóczi Szövetség kiadványát, egy babanaplót kaptak. A tavalyi 
év második felében 29 gyerek született Királyhelmecen, a babaköszöntőre tizenöt 
babát vittek el szüleik, rokonaik. A helyi óvodások ezúttal is kedves műsorral lep-
ték meg a résztvevőket, ezután a Millennium téren a gyerekek tiszteletére elültetett 
facsemete tövénél elhelyeztek egy emléktáblát az újszülöttek neveivel. A babák 
fotóit és adatait tartalmazó, vízálló kis táblácskák is felkerültek a fák ágaira.

Ezúttal is ültettek facsemetéket a babák tiszteletére

Két órakor kezdődött a városi gyereknap, ahol egyebek mellett ugrálóvár, körhinta, 
interaktív játszóház, valamint különböző kreatív foglalkozások adtak lehetőséget a 
gyerekek számára a felhőtlen kikapcsolódásra. A bátrabbak ezúttal is lovagolhattak, 
mások a helyi oktatási intézmények tanáraival együtt készíthettek mutatós dísztár-
gyakat, a nagyobbak pedig íjászkodhattak a Jurta Helmecz tagjainak segítségével. 
Pepe és Virág bohócok lufihajtogatással szórakoztatták a résztvevőket. Az állami 
rendőrök bemutatták a felszerelésüket, a fegyvereiket és különböző munkaeszköze-
iket is, valamint rendőrkutya-bemutatót is tartottak. Népszerű volt a tűzoltóautó és a 
tűzoltók bemutatója, de sok gyerek bekapcsolódott az óvoda által szervezett homok-
várépítő-versenybe is. Az idei újdonságok között volt a játékok csere-bere börzéje. 

Több bemutatót és homokvárépítő versenyt is tartottak az idei rendezvényen

Pataky Károly elmondta, a városvezetés évente két alkalommal köszönti a királyhel-
meci babákat, és ilyenkor újabb facsemetéket is ültetnek. Az elültetett fa gondozását 
a szülőkre bízták, megkérik őket, hogy egész év folyamán gondozzák, hiszen ahogy 
egy gyereknek, a fának is törődésre, odafigyelésre van szüksége. „Az utóbbi két év-
ben – több más városi rendezvényhez hasonlóan – a babaköszöntő megszervezése 
sem ment gördülékenyen – három alkalommal elmaradt a személyes találkozás. Mi-
vel azonban nem szerettük volna megtörni a hagyományt, a köszöntőt online formá-
ban tartottuk meg. A szülőknek természetesen elküldtük az ajándékokat, és a neveket 
tartalmazó táblácskák is helyükre kerültek. Mindhárom alkalommal egy babaköszön-
tő kis filmmel igyekeztünk örömet szerezni az érintett szülőknek és nagyszülőknek. 
Nagyon örültünk, hogy ezúttal nem volt akadálya a személyes találkozásnak, mely-
nek egyik nagyon megható része a gyerekek szereplése volt – ők ugyanis már azon 
kis királyhelmeciek közé tartoznak, akiket évekkel ezelőtt egy hasonló rendezvényen 
köszöntöttünk – közölte a város első embere. Hozzátette: a 2017-ben induló kezde-
ményezéssel egy régi hagyományt, az újszülöttek köszöntését élesztették újjá abban 
bízva, hogy a faültetés erősíti a városhoz való kötődést, emellett pedig a környezet-
védelmet is népszerűsítik, s nem utolsó sorban a város szépítéséhez is hozzájárulnak.

Királyhelmec számára 1 millió euró bevé-
telkiesést jelentene a kormány intézkedése
Az önkormányzatok ellehetetlenítése miatt hirdettek tüntetést Varanón

A pénzügyminisztérium javaslataira reagálva májusban sztrájkkészültséget hirde-
tett meg Szlovákiai Városok és Falvak Társulása, vagyis a ZMOS. A szervezet ak-
kor felszólította a települési önkormányzatokat, hogy ők is tegyék meg ezt a lépést, 
hogy ezzel reagáljanak a pénzügyminisztérium javaslataira, de arra is, ahogyan az 
állam hosszú ideje viszonyul az önkormányzatokhoz. A Bodrogközben nemrégi-
ben még a királyhelmeci kórház megmaradásáért kellett kemény harcokat vívni a 
polgármestereknek. Bár ez ügyben történtek pozitív előrelépések, a veszély még 
nem hárult el teljesen, s most újra egy sokakat veszélyeztető változtatás ellen kell 
szembenézniük a településvezetőknek. 
Pataky Károly, Királyhelmec polgármestere arról tájékoztatott, hogy kész ismét ki-
állni a térségben élők érdekeiért. Körlevelet küldött ki bodrogközi és Ung-vidéki pol-

Félmillió ember érdekeit képviseli az az önkormányzatokat tömörítő kezdeménye-
zés, amelyet Varanó település vezetői indítottak
gármestereknek, amelyben arra kérte őket, hogy csatlakozzanak a 2022. június 24-én 
a Varannón megrendezett tiltakozó akcióhoz, mert úgy véli, hogy a kormány pénz-
ügyi „mentőcsomagja“, amivel az egyre rosszabbodó válságot próbálja kezelni, az 
ország önkormányzatai számára végzetes következményekkel jár. „Egyértelmű, hogy 
az átgondolatlan és sokszor értelmezhetetlen intézkedéseknek árát az állam az önkor-
mányzatokkal szeretné megfizettetni. Azokkal az önkormányzatokkal, akik az elmúlt 
időszakban már erőn felül vállaltak feladatokat – megjegyzem, az állam helyett – a jár-
ványkezelésben, a tesztelésben, a háborús menekültek segítésében, stb. Mindeközben 
úgy kellene plusz költségeket vállalnunk, hogy jelenleg is forráshiánnyal küzdünk. 
Ha a kormány nyilvánosságra hozott elképzeléseit a gyakorlatban is meg kelle-
ne valósítanunk, az Királyhelmec esetében kb. 1 millió euró bevételkiesést illetve 
plusz kiadást jelentene. Ez a település egész évi költségvetésének az egyharmada. 
Ebben a helyzetben egyebek mellett nem tudnánk biztosítani az oktatási intézmé-
nyeinkben a fűtést, a világítást, nem tudnánk működtetni a kulturális és sportlé-
tesítményeinket, illetve még a legalapvetőbb szolgáltatások nyújtása is veszélybe 
kerülne. Mindezt nem hagyhatjuk szó nélkül, ezért arra kértem a Dél-Zempléni 
települések vezetőit, hogy csatlakozzanak a júniusi akcióhoz – közölte Pataky. 
Mint mondta, a bizonytalanság nagy aggodalommal tölti el a polgármestereket, akik-
nek már most több komoly problémára kell megoldást találniuk. Például arra, hogy 
miből fedezik a 2022-es költségvetésben meghatározott kiadásokat, hogy hogyan 
biztosítsák a jelen körülmények között a polgároknak nyújtott szolgáltatásokat azon 
a színvonalon, melyet azok megszoktak, vagy hogyan biztosítsák az általuk vezetett 
település fejlődését, ha az évek óta tervezett beruházások költségeihez az állam nem 
járul hozzá? Felmerülnek azonban egyéb kérdések is – például hogy hogyan valósítsa-
nak meg pályázatokból új fejlesztéseket, ha az árakat a kivitelezők legfeljebb néhány 
hétig tudják garantálni, a pályázatok elbírálása pedig minimum egy évig tart? Egye-
lőre az sem világos számukra, hogyan nyújtsanak az önkormányzatok a polgároknak 
az állam helyett olyan szolgáltatásokat, melyekhez az állam nem biztosít elegendő 
vagy semmilyen pénzforrást? „Hasonló, nyugtalanító kérdések hosszú sora kényszerít 
minket, bodrogközi és Ung-vidéki polgármestereket arra, hogy ismét hallassuk együtt 
a hangunkat és álljunk ki az érdekeink mellett, hiszen csak közös fellépéssel van esé-
lyünk arra, hogy ne áldozatai, hanem alakítói legyünk a történéseknek” – zárta Pataky.
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Családi nap a királyhelmeci 
Bodrog Tanodában
A rendezvény iránt a vártnál jóval nagyobb volt az érdeklődés

A Tempora Orientia – A Jövő Nemzedékek, Dél-Zemplén Kultúrájáért és Fejlődé-
séért Polgári Társulás felvállalta ezt a feladatot, hiszen a magyar népi autentikus 
értékek népszerűsítését és továbbadását tűzte ki céljául. Május 29-én gazdag prog-
ram várta az érdeklődőket a Bodrog Tanodában tarott családi napon, ahol a Bodrog-
közi Pulyák néptánccsoport tagjai bemutatták, amit az elmúlt év során tanultak. A 
résztvevők közül bárki átélhette a tánc örömét a Nyíri Gábor vezette gyermektánc-
házban, ahol a kiváló Három Vidék Zenekar tagjai muzsikáltak. Ezt megelőzően 
Fekete Krisztián és Kisty Károly oktatók és tanítványaik népi hangszereket mutat-

tak és szólaltattak meg a résztvevőknek. A zenés-táncos program után – melyen a 
citerások, a cimbalmosok és a hegedűsök mutatták be tudásukat – Karát Eszter kéz-
műves foglalkozást tartott a gyerekeknek – tudtuk meg Leczo Bernadettől, a polgári 
társulás elnökétől. Az eseményre, melyen egyébként a bodrogszerdahelyi magyar 
alapiskolát látogató gyerekek is részt vettek (akikkel szintén Kekete Krisztián zene-
pedagógus foglalkozik – a szerk. megj.), a vártnál sokkal több érdeklődő érkezett. 
„Természetesen nagyon örültünk a nagy érdeklődésnek, hiszen a május végi ren-
dezvényünk egyik célja az volt, hogy népszerűsítsük a tanodában zajló munkát. 
Szeretnénk, ha minél szélesebb körben elterjedne az információ, hogy a gyerekek 
bármikor csatlakozhatnak a tanodában zajló tevékenységekhez. Akár a táncban sze-
retnék kipróbálni magukat, akár valamelyik hangszer iránt érdeklődnek, mi szíve-
sen fogadjuk őket az év bármely szakában. A nyári hónapokban sem áll meg nálunk 
az élet; június 23-án teremavató ünnepséget szerveztünk, ahol Oláh „Nyaka” Ár-
pád, Oláh Dezső, Ifj. Hajdók Géza és Dobcsák János emléktermeit avattuk fel, jú-
liusban pedig ismét nyári táborba várjuk a gyerekeket” – mondta Leczo Bernadett. 

Népzene és néptánc csalogatta az érdeklődőket a tanodába

Elhunytak névsora
A Királyhelmecen 2022 májusában elhunytak névsora
Koloman Balog 27. 05. 2022  78 
Ján Főző 28. 05. 2022    64 
Helena Kovačovičová 07. 05. 2022   87 
Erika Nagyová 22. 05. 2022  60 
Dalma Szilvová 27. 05. 2022  63 
Alžbeta Tobiásová 03.05.2022  87 
Pavel Varga 14. 05. 2022  53 
A Királyhelmecen 2022 júniusában elhunytak névsora
Mikuláš Belán  11. 06. 2022  81
Štefan Dančo 08. 06. 2022  57
Margita Eszenyiová 03. 06. 2022  85
Gabriel Timko 28. 06. 2022  62

Először járt Királyhelmecen Bódi Csabi, a fesztivál sztárvendége

Mulatós Romale fesztivál
Az eseményen mintegy félezer érdeklődő vett részt 

Június 26-án hetedik alkalommal rendezték meg a Mulatos Romale – Kerületi Roma 
Kulturális Fesztivált Királyhelmecen. A rendezvény fővédnöke Rastislav Trnka me-
gyeelnök, főszervezői a Bodrogközi és Ung-vidéki Közművelődési Intézet, Király-
helmec városa, valamint a helyi roma szervezet volt. A Mulató Romale kora délután, 
Pataky Károly polgármester, megyei alelnök szavaival vette kezdetét. Ezután a krasz-
nahorkaváraljai Čajori Romani tánccsoport műsorát láthatta a közönség. A csoltói 
Rozmaring roma népzenét játszó zenekar előadását követően a Magyarbődről érke-
zett Luna néptáncegyüttes, valamint a helyi Terno Save tánccsoport lépett színpadra. 
A műsorban helyet kapott a Királyhelmeci Közös Igazgatású Iskola Varázskerék 
színjátszó csoportja is, amely rendszeres résztvevője a gyermekszínjátszó fesztivá-
loknak. Az esemény sztárvendége Bódi Csabi volt. „A szervezési munka során arra 
törekedtünk, hogy a roma lakosok érezzék, a programot teljes mértékében az ő ízlésük 
szerint állították össze. Nagy segítségünkre volt ebben Balog Róbert, a helyi közössé-
gi központ munkatársa, akivel a múltban is volt szerencsém együtt dolgozni, és akit 
a királyhelmeci roma lakosok rendkívüli módon tisztelnek. A résztvevők láthatóan 
hálásak voltak azért, hogy olyan fesztivál is szerepel a város kulturális rendezvényei 
között, amely csakis az ő kultúrájukról, zenei világukról szól. A legnagyobb sikere ta-

Lemezlovasok indították a nyarat 
Királyhelmecen
G.w.M azaz Varga Márk volt a DJ Fesztivál sztárvendége

Ismét minőségi „lemezlovaglással” indult a nyári szünidő városunkban. Hosszú idő 
után 2016-ban szervezték meg újra a DJ Fesztivált, melyből a szervező, Želinský 
József teremtett különleges zenei hagyományt. A július 4-én megrendezett fesztivál 
célja az volt, hogy a modern tánczene több stílusát, illetve a környék legsikeresebb 
lemezlovasait népszerűsítse, különleges zenei csemegéket kínálva a diszkó, a pop- 
és a rapzene rajongói számára. A rekkenő hőség ellenére is több száz érdeklődő vett 
részt a rendezvényen, ahol a zene mellett lézer show, óriás LED-fal, professzionális 
fény- és hangtechnika és egyéb különlegességek várták az érdeklődőket. 
„Öröm volt látni, hogy a fesztivál iránt töretlen az érdeklődés: ismét több száz 
zenekedvelő szórakozott a hajnalig tartó eseményen, amelyet ezúttal új helyszínen 
szerveztünk meg. A kecskefarm remek választásnak bizonyult; a fákkal övezett 
ligetben, amely kissé távol esik a várostól, valahogy szabadabbnak éreztük magun-

kat” – mondta Želinský, a fesztivál szervezője. Az esemény az elektronikus zene, 
a moderntánczene, a minimal, a house és a techhouse, illetve a slágeres műfajok 
mainstream lemezlovasait vonultatta fel a Bodrogközből. Az eseményen Itya, Lovy 
(HU), Matias, Landya, Zselinszky és Deniel B., Peter Mayzer szórakoztatták a kö-

zönséget. Vendégszerepelt a Bodrogközben jól ismert GHP és PZB együttes, majd 
az est sztárvendége, az egyik legkeresettebb magyar rapper, G.w.M azaz Varga 
Márk lépett színpadra, aki dalaival új színt vitt a fesztivál zenei palettájára.
„A rap, a disco és az EDM (electronic dance music) műfaj képviselőivel ritkán találkoz-
hatunk a régiónkban szervezett rendezvényeken, pedig az elektronikus zenét nagyon 
sokan kedvelik. A DJ fesztivál ezúttal is a műfaj legjobbjait vonultatta fel, és bízom 
abban, hogy erre továbbra is minden éven sor kerülhet majd” – nyilatkozta Želinský.

Több száz érdeklődőt vonzott az esemény

lán a sztárvendégnek volt; mint láthattuk, Bódi Csabinak (aki egyébként most először 
látogatott el Királyhelmecre) igen nagy rajongótábora van városunkban; a zenész so-
káig osztotta az autogramokat a hosszú sorban várakozó fesztiválozóknak” – közölte 
Pakosta Andrea, a Bodrogközi és Ung-vidéki Közművelődési Intézet igazgatója.
Az eseményen bemutatták a Kicsi fekete szemek elnevezésű rajzverseny legjobb 
alkotásait. A helyi Közös Igazgatású Iskola pedagógusai kézműves foglalkozást 
tartottak, emellett az érdeklődők betekintést nyerhettek a kosárfonás és a vályogve-
tés rejtelmeibe is. „Nagy öröm számunkra, hogy az elmúlt évekhez képest sokkal 
többen vettek részt a Mulatós Romale fesztiválon, melynek célja, hogy közelebb 
hozza egymáshoz a roma kisebbséget és a többségi nemzetet. Hálásak vagyunk 
mindazoknak, akik segítették a fesztivál előkészítését, lebonyolítását, valamint a 
nap folyamán közreműködő művészeknek, előadóknak” – zárta Pakosta Andrea.
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Ötödször rendeztek májusi 
labdarúgótornát városunkban
Hat csapat mérkőzött meg egymással a Május Kupán

Rendhagyó helyszínen zajlott idén Királyhelmecen a Május Kupa kispályás foci-
torna, melyen ezúttal is izgalmas mérkőzések szórakoztatták a futballrajongókat. 

A királyhelmeci TJ 
Slavoj Sportegyesület 
által szervezett május 
28-ai seregszemlén hat 
csapat vett részt: az 
öregfiúk, a rendőrök, 
a Furcsa lakótelep és a 
helyi asztaliteniszezők 
csapata, a roma csapat, 
valamint a városi hiva-
tal alakulata. A futball-

csapatok ezúttal nem két csoportban mérkőztek meg egymással; újításnak számított, 
hogy a tornán mindenki játszott mindenkivel. 
A meglepetésekkel is szolgáló rendezvény ezúttal a helyi sportcsarnokban zajlott 
a Tavasz a Buzánszky Jenő Sportarénában elnevezésű, április 23-a óta tartó ren-
dezvénysorozat harmadik állomásaként. A 9:30 órától délután 15 óráig tartó fut-
balltornán összesen 15 rövidített mérkőzést játszottak a résztvevők. Az esemény 

Múzeumok Éjszakája Királyhelmecen
Egyre sikeresebbek a Bodrogközi és Ung-vidéki Közművelődési Intézet új ötletekkel 
gazdagított programjai

A Bodrogközi és Ung-vidéki Közművelődési Intézetnek nemrégiben új igazgatója lett, 
aki a hagyományos rendezvények megtartása mellett új víziók megvalósítását tűzte ki 
céljául. Az újításokra nem kellett sokáig várni – az utóbbi hónapokban sűrűbbek és sok-
színűbbek lettek az intézmény rendezvényei. Folyamatosan zajlik az élet a helyi könyv-
tárban és a múzeumban is, ahol május 27-én szervezték meg a Múzeumok Éjszakáját. 
„Kiállítások, izgalmas előadások, találkozó és élőzene volt a programban, ráadásul 
egy közös pikniket is szerveztünk. A délután 16 órakor kezdődő eseményen először a 
Zemplén és a Szalánci-hegység ásványairól hallhattak előadást az érdeklődők, ezután 
Leczo Zoltán sajtófotókról és egyéb érdekességekről beszélgetett Németi Róberttel, 
az Új Szó fotóriporterével. A GHP és a The Fyuze zenekarok gondoskodtak a zenei 
élményekről. Úgy vélem, a rendezvényen a gyerekek és a felnőttek is megtalálhatták 
a számukra érdekes programot” – közölte Pakoszta Andrea, az intézmény igazgatója.
A rendezvény nem számított újdonságnak, hiszen idén kilencedik alkalommal kap-
csolódott be a királyhelmeci Mailáth József Múzeum a Múzeumok éjszakájába.

Harmadszor futották át a napot 
a Királyhelmeci Kocogók
A 24 óra alatt 758,4 kilométeres távot tettek meg közösen a királyhelmeciek

A nonstop futás július 1-jén, pénteken 17:00 órakor indult, másnap ugyanebben az idő-
pontban ért véget. A város ezúttal is a résztvevők rendelkezésére bocsátotta a sportpá-

végén a rendőrök állhattak fel a dobogó tetejére, a Furcsa lakótelep csapata végzett 
a második helyen, a bronzérem büszke birtokosai pedig ezúttal az öregfiúk lettek, 
de minden csapat gazdagodott egy-egy serleggel. A szervezők késő délután helyben 
készült gulyással vendégelték meg a sportolókat.

Az eseményen 130 futót regisztráltak

lyán található kiszolgáló épületet. A rendhagyó 
sportrendezvény szervezője, Borisza Brigita, 
a Királyhelmeci Kocogók tagja elmondta, a 
tavalyi nagy érdeklődést látva nem volt kétsé-
ges számukra, hogy hagyományt teremtenek 
az sporteseményből, amely láthatóan egyre na-
gyobb népszerűségnek örvend. Míg az első al-
kalommal tizenöten látogattak el az eseményre, 
tavaly közel száz érdeklődő rótta a köröket, fity-
tyet hányva a nyári nagy melegre. Idén 130-ra 
nőtt az érdeklődők száma, de nagyon sok kis-
gyerek is futott a szüleivel. „Az elmúlt három 
év során sajnos sokkal kevesebb nagy verse-
nyen vehettünk részt, ráadásul tavaly harmad-
jára maradt el a Mikulás-futás, ezért nem volt 
számunkra kérdés, hogy idén is megszervezzük 
ezt a sporteseményt. Szerettük volna ezzel az 
akcióval motiválni másokat is a sportolásra, s 
egyre inkább azt látjuk, hogy elértük a célunkat” – közölte Borisza Brigita. 
„Az esti órákban (20 és 23 óra között) nagyon sok család érkezett, közösen futottak, 
így ezúttal is igazi közösségi élmény lett az eredetileg 12 főre szervezett sportesemény-
ből, amely egyébként minket is rendkívüli kihívás elé állított, hiszen a Királyhelmeci 
Kocogók a legnagyobb melegben is pályán maradtak. Sok ismerőst, de sok új arcot is 
láttunk a résztvevők között. Akadtak a futók között olyanok, akik másodszor is visz-
szatértek a pályára, mert az élmények hatására a családtagok kedvet kaptak a futáshoz. 
Szombaton korán reggel is érkeztek résztvevők, sőt, nagy meglepetésünkre délután is 
jöttek még néhányan. Este különleges hangulat alakult ki a kivilágított pályán. Nagyon 
sok család érkezett, akadtak közöttük olyanok, akik saját maratont futottak le váltóban. 
Nagyon hálásak vagyunk a segítőinknek: a helyi önkormányzati képviselőknek, a vál-
lalkozóknak, és magánembereknek, akik folyamatosan érkeztek az adományaikkal, s 
többen közülük a pályán is megtettek néhány kört” – közölte Borisza Brigita.
A rendezvény végén összesített adatok alapján az esemény résztvevői közösen 1896 
kört futottak le – ez 733 körrel több, mint a tavalyi teljesítmény. A 24 óra alatt 758,4 
kilométeres távot tettek meg közösen a királyhelmeciek. 


